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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. 9/2006 
Caràcter: ordinària 
Data: 4 d´octubre de 2006 
Horari: de 10:15 a les 12:05 h. 
Lloc: Sala de plens de la Paeria 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  

 
 
 
Paer en cap 

 
Marta Camps Torrens,  Regidora 
 
Lluis Pere Alonso Ballester,  Regidor 
 
Montse Parra  Albà,  Regidora 
 
Candi Villafañe Árboles,  Regidor 
 
Montse Mínguez García,  Regidora 
 
Pilar Castillo Elíes,  Regidora 
 
Gerard Ferrer Valdés,  Regidor 
 
Isidre Gavín Valls,  Regidor 
 
Conxita Tarruella Tomàs,  Regidora 
 
Benet Tugues Boliart,  Regidor 
 
Miquel Padilla Díaz,  Regidor 
 
Marta Alòs Lòpez,  Regidora 
 
Anna Maria Balañà Brugulat,  Regidora 
 
Antonio Chico Purroy,  Regidor 
 
Pilar Arnalot Muntó,  Regidora 
 
Jesús Ángel García Bragado,  Regidor 
 
Maria Dolors López Aguilar,  Regidora 
 
Enric Montanya Mias,  Regidor 
 
Xavier Sáez Bellobí,  Regidor 



 
 
 
 
 
 

 2

 
Francesc Xavier Aluja Farré,  Regidor 
 
Francesc Pané Sans,  Regidor 
 
Ramon Camats Guardia,  Regidor 
 
M. Mercè Rivadulla Gracia,  Regidora 
 
Jesús Gutiérrez Bustillo,  Secretari 
 
Assumpció Massana Estiarte,  Interventora 
 
Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 
 
 
 
Excusa la seva assistència: 
 
Maria Burgués Bargués,  

 
 
 
Regidora 

 
Josep Maria Llop Torné,  Regidor 
 
Montserrat Bergés Saura,  Regidora 
 
Ma. Luisa Sanz Llavallol,  Tresorera 
 
 
ORDRE DEL DIA 
 
 
1.- APROVACIÓ DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar l'acta de la sessió anterior feta el dia 28 de juliol de 2006. 

 
 
2.- DONANT COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L'ALCALDIA DES DEL DARRER PLE 
  
La Corporació resta assabentada dels decrets dictats per l'Alcaldia des del darrer Ple i que van del 
núm. 4424 fins al núm. 5366 ambdós inclosos. 

 
 
3.- DONANT COMPTE ESPECÍFIC DE DECRETS D'ALCALDIA 
  
La Corporació resta assabentada dels següents decrets: 
 
- Decret de 14-8-2006 d'ampliació de dies de delegació de les funcions de l'Alcaldia, per absència, en 
la regidora S.Sa. Marta Camps i Torrens.  
 
- Decret de 22-9-2006 de participació en la convocatòria del Departament de Medi Ambient de la 
Generalitat de Catalunya en les bases reguladores de les subvencions a ens locals per a promoure 
accions de sostenibilitat local. 
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4.- ADHESIÓ A L'ASSOCIACIÓ "RED DE CIUDADES CATEDRALICIAS" 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
Primer.- Aprovar l'adhesió de l'Excm. Ajuntament de Lleida a l'associació "Red de Ciudades 
Catedralicias", per tal de protegir i promocionar el nostre patrimoni històric i arquitectònic, sobretot el 
nostre patrimoni catedralici. 
 
Segon.- Donar la conformitat al text dels Estatuts de l'Associació "Red de Ciudades Catedralícias".
 
Tercer.- Autoritzar l'Il·lm. Sr. alcalde, amb els poders tan amplis com en Dret calguin, per l'execució del 
present acord, la signatura dels documents i actes d'adhesió, la designació de la representació 
municipal en els òrgans de l'associació i la realització de tots els actes complementaris que es derivin 
de la condició d'associat. 

 
 
 
5.- CREACIÓ DEL "CONSORCI PER A LA GESTIÓ DEL SERVEI DE TDT LOCAL DE LA 
DEMARCACIÓ DE LLEIDA" 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
 Primer. Aprovar inicialment la constitució, conjuntament amb els ajuntaments d'Almacelles, Alcarràs, 
Alpicat, Almenar i Alfarràs i el Consell Comarcal del Segrià,  del Consorci denominat " CONSORCI 
PER A LA GESTIÓ DEL SERVEI DE TDT LOCAL DE LA DEMARCACIÓ DE LLEIDA ", als efectes 
previstos en  la Resolució PRE/2804/2005, de 27 de setembre, per la qual es dóna publicitat a l'acord 
de govern de 20 de setembre de 2005, per a la prestació del servei públic de televisió digital local 
corresponent al programa núm. 1 del canal múltiple 50 amb referència TL02L i denominació " Lleida "  
 
Segon. Aprovar inicialment els Estatuts del  " CONSORCI PER A LA GESTIÓ DEL SERVEI DE TDT 
LOCAL DE LA DEMARCACIÓ DE LLEIDA " que van ser conformats inicialment en la reunió de 
representants de les institucions promotores del dia 21 de setembre de 2006.  
 
Tercer. Exposar al públic el present acord i el text dels Estatuts esmentats durant un termini de trenta 
dies mitjançant la inserció d'anuncis en el Butlletí Oficial de la Província, Diari Oficial de la Generalitat i 
tauler d'anuncis municipal. Aquest procés d'informació pública es podrà coordinar amb la resta 
d'institucions promotores mitjançant anuncis i procediment conjunts, facultant a l'Alcaldia per a la 
realització d'aquestes tasques de coordinació. Transcorregut el termini d'exposició al públic sense que 
s'hagin presentat al·legacions  o suggeriments, es considerarà aprovat definitivament tant la 
constitució del consorci com els estatuts que el regulen.  
 
Quart.  Facultar a l'Il.lm. Sr. alcalde per a la signatura dels documents i per l'adopció de les resolucions 
necessàries per a la plena efectivitat dels presents acords i per la realització de tots els actes 
necessaris per la constitució del Consorci.  
 
Cinquè . Donar trasllat del contingut d'aquest acord a la Direcció General de Mitjans i Serveis de 
Difusió Audiovisuals als efectes previstos en la Resolució PRE/2804/2005, de 27 de setembre , per la 
qual es dóna publicitat a l'acord del govern de 20 de setembre de 2005.  
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6.- APROVACIÓ PROTOCOL ADDICIONAL PER A L'ANY 2006 AL CONVENI DE COOPERACIÓ 
AMB EL DEPARTAMENT DE BENESTAR I FAMÍLIA EN MATÈRIA DE SERVEIS SOCIALS I 
BENESTAR I FAMÍLIA SUBSCRIT L'ANY 2005 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1. Ratificar en tots els seus punts el Protocol addicional per a l'any 2006 al Conveni per a la 
cooperació interadministratriva  entre el Departament de Benestar i Família de la Generalitat i 
l'Ajuntament de Lleida, en matèria de serveis socials i benestar i família subscrit l'any 2005, signat 
entre ambdues parts el dia 21 de setembre d'enguany. 
 
2. Acceptar els ajuts i les aportacions econòmiques que inclou el conveni, facultant a l'Alcaldia i/o la 
Junta de Govern Local per l'adopció dels acords necessaris per la seva execució.  

 
 
 
7.- APROVACIÓ CONVENI AMB L'AGÈNCIA CATALANA DE CERTIFICACIÓ DE PRESTACIÓ DE 
SERVEIS DE CERTIFICACIÓ DIGITAL CLASSE 1 ASSUMINT LA FUNCIÓ D'ENTITAT DE 
REGISTRE INTERNA 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1. Aprovar el text del conveni a subscriure entre l'Ajuntament de Lleida i l'Agència Catalana de 
Certificació CATCert per la prestació de serveis de certificació digital de classe 1 per part de CATCert 
a la institució, mitjançant l'actuació d'aquesta última com a Entitat de Registre Interna.  
 
2. Autoritzar expressament l'alcaldia per la signatura del present conveni (i per la redacció definitiva si 
cal, seguint els criteris bàsics aprovats pel plenari)  així com per la realització de tots les actes 
necessaris per la implementació i execució de les obligacions que conté el conveni.  

 
 

8.- APROVACIÓ PROTOCOL DE COL·LABORACIÓ AMB EL COAC (DEMARCACIÓ DE LLEIDA) 
PER LA REDACCIÓ I GESTIO D'UN PROGRAMA DE REVITALITZACIÓ DEL PARC ALCALDE 
PONS O LES BASSES 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
Primer.- Aprovar el Protocol i l'esquema adjunt, en la seva versió inicial, per un import de 11.000 + 
6.000 euros. Ordenar l'inici de la gestió dels treballs de referència. Així com també cal notificar el text 
inicial per la seva validació pel CoAC- Demarcació de Lleida a través de la seva Presidenta Montserrat 
Giné.  
 
Segon.- Consignar les despeses del mateix en les dues partides corresponents municipals en el 
moment de la formalització del Decret de ratificació dels textos definitius. 
 
Tercer.- Facultar plenament l' Il.lm Sr. Alcalde pel desenvolupament de totes les resolucions i els 
acords de gestió, derivats del protocol i esquema inicials, així com per l'aprovació de les accions i dels 
projectes derivats de les propostes del CoAc, per desenvolupar el tema global de referència. Autoritzar 
expressament al Alcalde de Lleida per la redacció, modificació i signatura dels corresponents 
documents finals, derivats dels inicials que figuren en l'expedient. 
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9.- ACCEPTACIÓ DEL PREMI DEL PROJECTE EUROPEU URB-AL (B) SUMA. "UNA MIRADA 
ALTERNATIVA. RECUPERACIÓ D'ESPAIS CENTRALS" 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
Primer.- Aprovar i acceptar el Premi a favor de La Paeria - Ajuntament de Lleida per un import de 
75.000 euros, d'acord amb els decrets del Intendente Municipal de Rosario de dates 13/06/05 i 
28/11/05, del Projecte Comú URB-AL (B), denominat "Rosario Suma: Una solución urbana desde una 
Mirada Alternativa". 
 
Segon.- Assignar dit import, en la seva condició d'aportació extraordinària, als pagaments dels 
honoraris professionals i les finalitats descrites en el document adjunt a l'expedient, i altres despeses 
generades amb motiu de l'elaboració i presentació del projecte presentat per la ciutat de Lleida així 
com a la feina de publicació dels resultats del concurs del projecte comú d'URB-AL (B). Els imports a 
pagar són els següents:  
 
1. Premi - honoraris de la proposta AN a favor de l'arquitecte Josep Maria Puigdemasa per un import 
màxim de 32.195 euros. 
 
2. Premi - honoraris de la proposta AP, a favor dels arquitectes Anna Costa i  David Portolés per un 
import màxim de 9.500 euros.  
 
Tercer.- Designar com a Coordinador Editor dels resultats i la difusió del Projecte Comú URB-AL (B) al 
Regidor Adjunt a l'Alcaldia, Sr. Josep Maria Llop Torné. 
 
Quart.- Facultar àmpliament a l'Alcalde per al desenvolupament d'aquest acord, àdhuc per a modificar 
els imports com per aprovar les corresponents consignacions per decret. 

 
 
 
10.- APROVACIÓ LIQUIDACIÓ POSITIVA DEL PROJECTE EUROPEU URB-AL (A). 
"INSTRUMENTS DE REDISTRIBUCIÓ DE LA RENDA URBANA" 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
Primer.- Aprovar la liquidació del Projecte Comú d'URB-AL (A) sobre "Instruments de redistribució de 
la renda urbana" per un import positiu de 751,08 euros.  
 
Segon.- Facultar ampliament a l'Alcalde per al desenvolupament d'aquest acord. 

 
 
 
11.- APROVACIÓ DELS AJUTS DE LA CEE PER LA CELEBRACIÓ A LLEIDA D'UN SEMINARI 
INTERNACIONAL "COHESIÓ I COOPERACIÓ EUROPEA I XARXES DE CIUTATS INTERMÈDIES" 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
Primer.- Aprovar el projecte i també l'import dels ajuts de la de la Unió Europea, per un import de 
42.207 euros, per a la celebració a Lleida d'un Seminari Internacional " Cohesió Europea i xarxes de 
ciutats intermèdies". Aplicar part de la quota del Patronat català Pro Europa a la gestió dels treballs de 
referència. 
 
Segon.- Consignar les despeses del mateix, així com els ajuts de referència, en les partides 
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corresponents municipals en el moment de la formalització del Decret. 
 
Tercer.- Facultar plenament l' Il.lm Sr. Alcalde pel desenvolupament de totes les resolucions i els 
acords de gestió, derivats de la proposta, ajuts, i projecte de referència. Autoritzar expressament al 
Alcalde de Lleida per la redacció, modificació i signatura dels corresponents documents finals, derivats 
dels inicials que figuren en l'expedient. 

 
 
 
12.- RATIFICACIÓ DEL CONVENI SUBSCRIT AMB CAIXA DE CATALUNYA PER A LA 
RESTAURACIÓ I EXPOSICIÓ DE LA MAQUETA DE LA CIUTAT DE LLEIDA 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
Ratificar íntegrament el conveni subscrit entre la Paeria i  la Caixa d'Estalvis de Catalunya, el dia 26 
de setembre de 2006, per tal de patrocinar la restauració i exposició de la maqueta de la ciutat. 

 
 
 
13.- APORTACIÓ ECONÒMICA PLURIANUAL AL CONSORCI DEL MUSEU DE LLEIDA DIOCESÀ I 
COMARCAL 
  
El secretari de la Comissió Executiva del MIDC ha remès a l'Ajuntament de Lleida un certificat que 
acredita que en la reunió de la Comissió abans esmentada de data 21 de setembre de 2006 es va 
acordar "elevar la proposta de cofinançament plurianual per l'acabament del Museu de Lleida al 
Plenari del Consorci, a la Generalitat de Catalunya, a l'Ajuntament de Lleida i a la Diputació de Lleida, 
per a l'aprovació dels seus respectius òrgans de govern. 
 
L'Ajuntament de Lleida i la Diputació de Lleida satisfaran les aportacions que d'acord amb els 
percentatges previstos al conveni de 24 de setembre de 2002 els hi correspon realitzar a l'anualitat 
2008, a raó de 264.391,64 euros per cada institució. 
 
Cal però fer front pressupostàriament a les quantitats previstes pel MLD per la finalització del Museu 
durant els exercicis 2007 i 2008. Per tant, per unanimitat es pren el següent cord: 
 
- Fer la corresponent consignació als pressupostos municipals a favor del Consorci del MLDC, amb 
caràcter de subvenció de capital, per un import de 264.391,64 euros l'any 2007. 
 
- Fer la corresponent consignació als pressupostos municipals a favor del Consorci del MLDC, amb 
caràcter de subvenció de capital, per un import de 264.391,64 euros l'any 2008. 

 
 
 
14.- APROVACIÓ BASES CONVOCATÒRIA PER ATORGAR UNA BECA DE COL·LABORACIÓ A 
L'ÀREA DE COOPERACIÓ INTERNACIONAL DE LA REGIDORIA DE DRETS CIVILS, 
COOPERACIÓ I IMMIGRACIÓ, PER L'ANY 2007 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar la proposta  de les Bases de la convocatòria per atorgar una beca de col·laboració a l'Àrea de 
cooperació internacional de la Regidoria de Drets Civils, Cooperació i Immigració. El cost d'aquesta 
Beca s'assumeix des del pressupost de la Regidoria de Drets Civils, Cooperació i Immigració de 
l'Ajuntament de Lleida per a l'any 2007 dins la partida 95/470/227,09 amb un cost de 10.000 euros.
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15.- APROVACIÓ INICIAL DE L'ORDENANÇA MUNICIPAL SOBRE PROTECCIÓ, TINENÇA I 
VENDA D'ANIMALS 
  
Amb 20 vots a favor del PSC, CiU, ERC-EV i ICV-EA i 4 abstencions del PP s'acorda: 
 
Primer.- Aprovar inicialment l'ordenança municipal sobre la protecció, la tinença i la venda d'animals.
 
Segon.- Realitzar el preceptiu tràmit d'exposició pública, de conformitat amb allò previst en l'article 178 
del text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, aprovat per Decret Legislatiu 2/2003,  
de 28 d'abril. En cas de no haver reclamacions o suggeriments el text esdevindrà definitiu i es 
procedirà a la seva publicació íntegra de la forma prevista en la vigent legislació de règim local. 

 
 
 
16.- DONANT COMPTE DELS ESTATS FINANCERS DE L'AJUNTAMENT, OOAA I EMPRESES A 
30-6-2006 
  
La Corporació resta assabentada de l'estat de tramitació dels pressupostos i situació econòmica i 
financera de l'Ajuntament, Organismes Autònoms i Empreses Municipals a 30-6-2006, en compliment 
d'allò disposat a l'article 207 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, i article 3 de les Bases 
d'Execució del Pressupost Municipal. 

 
 
 
17.- DONANT CONFORMITAT AL CONVENI ENTRE EL CONSORCI DE PROMOCIÓ ECONÒMICA 
DE LLEIDA I EL CONSORCI PARC CIENTÍFIC AGROALIMENTARI DE LLEIDA PER A LA VENDA 
DEL VIVER D'EMPRESES 
  
Per unanimitat s'acorda donar conformitat al conveni subscrit entre el Consorci de Promoció 
Econòmica de Lleida i el Consorci Parc Científic i Tecnològic Agroalimentari de Lleida per a la venda 
del Viver d'Empreses. 

 
 
 
18.- ADJUDICACIÓ CONCESSIÓ ADMINISTRATIVA DE DOMINI PÚBLIC DE L'ÚS DE DIVERSOS 
ESPAIS UBICATS A L'EDIFICI NÚM. 28 A i D DEL TURÓ DE GARDENY I DESTINATS A USOS 
PROPIS DEL PCiTAL i ACTIVITATS TECNOLÒGIQUES O D'INVESTIGACIÓ RELACIONADES 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1.- Rebutjar l'oferta presentada, per correu, per l'entitat mercantil EDOR TEAM LLEIDA, per 
extemporània. 
 
2.- Aprovar l'adjudicació de la concessió de domini públic de l'ús de diversos espais, ubicats a l'edifici 
núm. 28 A i D,  de titularitat municipal, del Turó de Gardeny, per tal d'ésser destinats a activitats 
pròpies del Parc científic i tecnològic agroalimentari de Lleida i d'activitats tecnològiques o 
d'investigació relacionades. L'esmentat edifici  es troba situat a l'interior d'una major finca municipal 
inscrita al Registre de la Propietat núm. 1 de Lleida, volum 2.282, llibre 1.445,  foli 67, registral núm. 
84.733. Les entitats mercantils adjudicatàries i els espais adjudicats són els següents: 
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EMPRESA M2 ASSIGNATS 
 
IFR GRUP           650,66 
SEMIC           650,66 
ARITMOS           650,66 
TRIANGLE           622,81 
EQUIP PRO, S.L. 162,66 
ELECTROMEIN 325,33 
LLEIDA NET 160,96 
 
3.- Els adjudicataris hauran d'acomplir totes i cadascuna de les clàusules del Plec de condicions 
generals per a l'atorgament de concessions de domini públic d'edificis i terrenys municipals, situats al 
Turó de Gardeny, així com  les Condicions per a la convocatòria específica que han regit aquesta 
licitació i les obligacions que se'n deriven. Igualment, hauran d'acomplir els compromisos contrets en 
les ofertes presentades en els termes previstos en la convocatòria. 
  
4.- Atenent  al fet que l'empresa LLEIDA NET demana un espai superior al disponible, tal com preveu 
el segon paràgraf de la condició núm. 10 de la convocatòria específica, l'adjudicatari podrà rebutjar 
l'adjudicació, sense pèrdua de la garantia provisional, si considerés que l'espai assignat és insuficient 
per al desenvolupament del seu projecte. Si es produís el supòsit de renúncia, és delega en la Junta 
de Govern Local i/o en l'òrgan competent del Consorci del Parc Científic i Tecnològic Agroalimentari 
de Lleida perquè adjudiqui l'espai de 160,96 m2 a l'empresa que la segueix en puntuació que és E 
TELECOM SEGRIA. 
 
5.- Requerir a les entitats adjudicatàries perquè en el termini de 15 dies a partir de la notificació 
d'aquest acord ingressin a la Tresoreria Municipal la garantia definitiva per un import de 5.- euros/m2 
adjudicat. Un cop ingressada aquesta fiança, retornar-los-hi la garantia provisional per un import de 
3.000.- euros. 
 
6.- Retornar les garanties provisionals, per un import de 3.000.- euros,  a les entitats mercantils EDOR 
TEAM LLEIDA, E TELECOM SEGRIA, CSB SYSTEM ESPAÑA, SL i BANDA AMPLA. 
 
7.- Facultar a l'Il·lm. Sr. Alcalde amb els poders necessaris  per a l'execució d'aquest acord i, 
especialment, per a subscriure els contractes administratius de formalització de les concessions. 
 
 
19.- ADSCRIPCIÓ AL CONSORCI DEL PARC CIENTÍFIC I TECNOLÒGIC AGROALIMENTARI DE 
LLEIDA DE DIVERSOS ESPAIS I EDIFICIS MUNICIPALS, SITUATS AL TURÓ DE GARDENY 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1.- Adscriure al Consorci del Parc Científic i Tecnològic Agroalimentari de Lleida diversos espais i 
edificis municipals de titularitat municipal, situats al Turó de Gardeny. Aquests espais estan ubicats a 
l'interior d'una total finca municipal inscrita al Registre de la Propietat núm. 1 de Lleida, volum 2.282, 
llibre 1.445,  foli 67, registral núm. 84.733. i tenen una superfície aproximada de 13.260 m2 i inclouen, 
entre altres, els tres edificis en forma d'H. I amb una superfície sobre rasant  aproximada de 16.431 
m2. S'incorporencom a Annex 1 plànols en el que apareixen grafiats els espais i edificis que 
s'adscriuen. L'abast i condicions de l'adscripció  d'aquests béns serà la que s'esmenta en l'epígraf 
següent.  
 
En els cas que s'hagin de produir futures adscripcions de bens, l'abast i condicions seran les mateixes 
que per aquesta i només caldrà descriure en un annex la descripció i  les característiques dels bens 
adscrits.   
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2.- Aquesta adscripció es farà en les condicions següents : 
 
a) L'Ajuntament de Lleida manté la titularitat dels béns adscrits, els quals conserven el seu caràcter de 
bé de domini públic.  
 
b) L'adscripció dels béns s'efectua única i exclusivament pel compliment dels objectius del Consorci, 
previstos en l'article 6 dels seus estatuts, de conformitat amb el previst en l'article 321 del Decret 
179/1995, de 13 de juny, pel qual s'aprova el Reglament d'obres, activitats i serveis dels ens locals de 
Catalunya. La duració de l'adscripció dels béns es mantindrà   fins la dissolució del Consorci o fins que 
aquests siguin necessaris per assolir els objectius del Parc Científic i Tecnològic Agroalimentari. 
 
c) Sobre els edificis adscrits el Consorci farà les inversions d'adequació a la finalitat de Parc Científic i 
Tecnològic Agroalimentari, en execució del Projecte de rehabilitació aportat per l'Ajuntament de Lleida 
i dels Plans d'inversió que pugui gestionar amb finançament de fons propis i/o aliens. Als efectes de la 
tramitació de les llicències d'obres, aquests projectes es consideren com a obres municipals. 
 
d) El Consorci es farà càrrec de les obres de manteniment, conservació, gestió i millora dels béns 
adscrits. 
 
e) El Consorci es subrogarà en els drets i obligacions que corresponen a l'ens concedent, respecte de 
les concessions existents en els diversos espais dels béns adscrits, així com dels que es derivin  del 
conveni que l'Ajuntament de Lleida  té previst subscriure  amb CEOPAN. 
 
f) El Consorci podrà concertar noves concessions administratives sobre els espais lliures dels edificis 
adscrits, amb respecte a les condicions previstes en el Plec de condicions generals per a l'atorgament 
de concessions de domini públic d'edificis i terrenys municipals, situats al Turó de Gardeny, per tal de 
ser destinats a activitats pròpies del Parc Científic i Tecnològic Agroalimentari de Lleida i d'activitats 
tecnològiques o d'investigació relacionades, aprovat per l'Ajuntament Ple, en data 23 de desembre de 
2005. S'autoritza expressament al Consorci per establir les condicions específiques per a l'adjudicació 
de la concessió dels diversos espais ubicats a l'interior dels edificis adscrits, que haurà de comunicar 
prèviament a  la Junta de Govern de l'Ajuntament de Lleida. Tanmateix p 
odrà prendre els acords des les adjudicacions de les esmentades concessions. i   percebre  els 
rendiments que se'n derivin.  
  
g) Qualsevol altre tipus d'aprofitament sobre els béns adscrits haurà d'ésser autoritzat per l'òrgan 
competent de l'Ajuntament de Lleida. 
 
h) En cas de dissolució del Consorci l'ús dels béns adscrits retornarà de forma plena a l'Ajuntament de 
Lleida, el qual recobrarà totes les facultats possessòries sobre els mateixos, sense que això pugui 
originar cap compensació econòmica a favor de tercers ni a cap dels ens consorciats, sense perjudici 
de les càrregues que puguin existir sobre els bens adscrits o els de nova construcció. Tot això, 
comportarà que l'Ajuntament recuperi les facultats d'imperi que corresponen a qualsevulla 
administració en matèria de concessions administratives, respecte dels diversos espais que puguin 
mantenir alguna concessió encara vigent. 
 
3.- Facultar a l'Il.lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com calguin per a l'execució d'aquest acord, 
així com per a la interpretació de les condicions que regulen l'adscripció dels béns i per a la resolució 
de les controvèrsies que es puguin originar en el futur. 
 
20.- SUBVENCIÓ A LA FIRA DE LLEIDA PER L'ANY 2006 
  
Per unanimitat s'acorda: 



 
 
 
 
 
 

 10

 
1r. Concedir un ajut econòmic de 78.292,00 euros a la FUNDACIÓ FIRA DE LLEIDA, corresponent a 
l'any 2006. 
 
2n. Procedir al pagament de l'esmentat ajut amb càrrec a la partida 04.445.484.00 del pressupost 
municipal de 2006, amb una bestreta del 100%. 
 
3r. L'adjudicatari d'aquests ajuts disposarà d'un termini de tres mesos, una vegada cobrades les 
subvencions, per presentar els justificants de les despeses fetes per un import, com a mínim, igual al 
de les subvenció percebuda. 
 
 
21.- GESTIÓ TRIBUTÀRIA. CONCESSIÓ DE BONIFICACIÓ A LA UNIVERSITAT DE LLEIDA 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar una bonificació del 50% de la quota de l'Impost de Construccions, Instal·lacions i Obres a la 
Universitat de Lleida (expedient 180/06) per a la construcció de l'estructura, Fase 1a, del Centre de 
Recerca per a la Indústria Agroalimentària UDL-IRTA, en el campus d'Agrònoms, resultant una quota 
a ingressar de 1.979,76 euros. 

 
 
 
22.- COMISSIÓ ESPECIAL DE COMPTES. APROVACIÓ COMPTE GENERAL 2005 
  
Vist el Compte General que es rendeix integrat pels Comptes següents: 
 
A) COMPTE DE L'AJUNTAMENT. 
 
Els Estats i Comptes anuals de l'Ajuntament consten de les parts següents: 
 
a) Balanç de situació. 
El balanç de situació a 31-12-2005, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de  
309.987.501,75 EUR, amb un Patrimoni de 47.774.942,07 EUR. Així mateix és de fer constar que 
l'import total dels Comptes de Control Pressupostari i d'Ordre és de 36.397.166,11 EUR. 
 
L'esmentat balanç recull les altes i baixes dels béns relacionats als decrets d'Alcaldia de data 28 de 
Abril de 2006, pels quals es va resoldre que se'n registressin les altes i baixes dels mateixos, amb 
efectes 31-12-2005, mitjançant els comptes corresponents segons allò que disposa la Instrucció de 
Comptabilitat per a l'Administració Local. 
 
b) Compte de Resultats 
Del Compte de Resultats de l'exercici resulta un benefici net total (saldo creditor) de 30.046.207,97 
EUR. 
 
c) Quadre de Finançament anual 
 
d) Liquidació del Pressupost 
-Resultat pressupostari de l'exercici.  5.994.156,30 
-Resultat pressupostari ajustat. . . .    5.276.889,88              
-Romanent de Tresoreria afectat a des- 
 pesa amb finançament afectat. . . . . 1.834.531,22 
-Romanent de  Tresoreria per a despese- 
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ses generals. . . . . . . . . . . . .              2.396.647,59 
-Romanent de Tresoreria total. . . . .   4.231.178,81 
 
e) Estat Demostratiu dels drets a cobrar i obligacions a pagar procedents de pressupostos tancats.
-Drets pendents de cobrament. 23.684.972,73 EUR. 
-Obligacions pendents de - 
 pagament. . . . . . . . . . .              1.100.982,99 EUR. 
 
f) Estat de Tresoreria. 
De l'Estat de Tresoreria a 31-12-2005 resulten uns fons líquids a final d'exercici de 10.301.794,76 
EUR. 
 
g) Estat del Deute. 
1ª Part. Capitals 
De l'Estat del Deute es dedueix un Passiu líquid al  final de l'exercici de 119.397.861,91 EUR. 
2ª Part. Interessos 
De l'Estat del Deute es dedueix que l'import dels interessos devengats durant l'any 2005 és de 
3.362.482,35 EUR. 
 
B) COMPTE DE L'INSTITUT MUNICIPAL DE TREBALL "SALVADOR SEGUI" 
Els Estats i Comptes anuals de l'Institut consten de les parts següents: 
 
a) Balanç de situació 
El balanç de situació a 31-12-2005, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de 
2.581.946,14 EUR, amb un Patrimoni de 1.541.698,65 EUR. 
 
b) Compte de Resultats 
Del Compte de Resultats de l'exercici resulta un benefici net total (saldo creditor) de 27.696,77 EUR.
 
c) Quadre de Finançament anual 
 
d) Liquidació del Pressupost 
-Resultat pressupostari de l'exercici   181.578,97 
-Resultat pressupostari ajustat. . .       69.894,50     
-Romanent de Tresoria afectat a despe- 
 ses amb finançament afectat . . . .    389.766,54 
-Romanent de Tresoreria per a despeses 
 generals. . . . . . . . . . . . . .                   14.364,10  
-Romanent de Tresoreria total. . . .    404.130,64 
 
e) Estat Demostratiu dels Drets a cobrar i obligacions a pagar procedents de pressupostos tancats.
-Drets pendents de cobrament. .         143.009,72   
-Obligacions pendents de pagament. .         - 
 
f) Estat de Tresoreria 
De l'Estat de Tresoreria a 31-12-2005 resulten un fons líquids a final d'exercici de 181.203,42 EUR.
 
g) Estat del Deute. 
No s'ha format l'Estat del Deute ja que l'Institut no ha formalitzat cap operació que comporti l'obligació 
de formar l'esmentat Estat. 
 
C) COMPTE D'ACCÉS INSTITUT MUNICIPAL D'INFORMATICA 
Els Estats i Comptes anuals de l'Institut consten de les parts següents: 
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a) Balanç de situació 
El balanç de situació a 31-12-2005, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de 
2.561.616,43 EUR, amb un Patrimoni de 652.122,07 EUR Així mateix és de fer constar que l'import 
total dels Comptes de Control Pressupostari i d'Ordre és de 4.940,00 EUR. 
 
b) Compte de Resultats 
Del Compte de Resultats de l'exercici resulta una pèrdua neta total (saldo deutor) de 35.469,67 EUR.
 
c) Quadre de Finançament anual 
 
d) Liquidació del Pressupost 
-Resultat pressupostari de l'exercici  -31.945 
-Resultat pressupostari ajustat. . .      - 5.485,58 
-Romanent de Tresoria afectat a despe- 
 ses amb finançament afectat . . . .    71.392,64     
-Romanent de Tresoreria per a despeses 
 generals. . . . . . . . . . . . . .                   3.186,07 
-Romanent de Tresoreria total. . . .    74.578,71 
 
e) Estat Demostratiu dels Drets a cobrar i obligacions a pagar procedents de pressupostos tancats.
-Drets pendents de cobrament . . . . .     9.035,03  
-Obligacions pendents de pagament   .  5.457,90           
 
f) Estat de Tresoreria 
De l'Estat de Tresoreria a 31-12-2005 resulten uns fons líquids a final d'exercici de 253.844,94 EUR.
 
g) Estat del Deute. 
No s'ha format l'Estat del Deute ja que l'Institut no ha formalitzat cap operació que comporti l'obligació 
de formar l'esmentat Estat. 
 
D) COMPTE DE L'INSTITUT MUNICIPAL DE MERCATS I CONSUM DE LLEIDA. 
Els Estats i Comptes anuals de l'Institut consten de les següents parts: 
 
a) Balanç de situació 
El balanç de situació a 31-12-2005 en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de 
5.260.797,31 EUR, amb un Patrimoni de 696.612,21 EUR. Així mateix és de fer constar que l'import 
total dels Comptes de Control Pressupostari i d'Ordre és de 143.703,15 EUR. 
 
b) Compte de Resultats 
Del Compte de Resultats de l'exercici resulta un benefici net total (saldo creditor) de 108.623,21 EUR.
 
c) Quadre de Finançament anual 
 
d) Liquidació del Pressupost 
-Resultat pressupostari de l'exercici - 14.709,85 
-Resultat pressupostari ajustat. . .      71.446,96 
-Romanent de Tresoria afectat a despe- 
 ses amb finançament afectat . . . .           
-Romanent de Tresoreria per a despeses 
 generals. . . . . . . . . . . . . .                  71.300,99 
-Romanent de Tresoreria total. . . .     71.300,99 
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e) Estat Demostratiu dels Drets a cobrar i obligacions a pagar procedents de pressupostos tancats 
- Drets pendents de cobrament            3.622,46 
- Obligacions pendents de pagament   1.489,59    
 
f) Estat de Tresoreria 
De l'Estat de Tresoreria a 31-12-2005 resulten uns fons líquids a final d'exercici de 156.790,50 EUR.
 
g) Estat del Deute 
No s'ha format l'Estat del Deute ja que l'Institut no ha formalitzat cap operació que comporti l'obligació 
de formar l'esmentat Estat. 
 
E) COMPTE DEL PATRONAT MUNICIPAL DE TURISME DE LLEIDA. 
 
Els Estats i Comptes anuals del Patronat consten de les parts següents: 
 
a) Balanç de situació 
El balanç de situació a 31-12-2005 en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de 
4.102.273,36 EUR., amb un Patrimoni de 251.799,09 EUR. Així mateix és de fer constar que l'import 
total dels Comptes de Control Pressupostari i d'Ordre és de 1.803,04 EUR. 
 
b) Compte de Resultats 
Del Compte de Resultats de l'exercici resulta un pèrdua neta total (saldo deutor) de 50.964,03 EUR.
 
c) Quadre de Finançament anual 
 
d) Liquidació del Pressupost. 
-Resultat pressupostari de l'exercici 2.948.658,82 
-Resultat pressupostari ajustat. . .         17.332,82 
-Romanent de Tresoria afectat a despe- 
 ses amb finançament afectat . . . .  2.948.098,97           
-Romanent de Tresoreria per a despeses 
 generals. . . . . . . . . . . . . .                    15.470,03 
-Romanent de Tresoreria total. . .    2.963.569 
 
 
e) Estat Demostratiu dels Drets a cobrar i obligacions a pagar procedents de pressupostos tancats 
- Drets pendents de cobrament        33.416,70 EUR. 
- Obligacions pendents de pagament 2.965,78 EUR.         
 
f) Estat de Tresoreria 
De l'Estat de Tresoreria a 31-12-05 resulten uns fons líquids a final d'exercici de 3.090.492,27 EUR. 
 
g) Estat del Deute. 
No s'ha format l'Estat del Deute ja que el Patronat no ha formalitzat cap operació que comporti 
l'obligació de formar l'esmentat Estat. 
 
F) COMPTE DEL INSTITUT MUNICIPAL D'ACCIO CULTURAL 
Els Estats i Comptes anuals de l'Institut consten  de les parts següents: 
 
a)Balanç de situació 
El balanç de situació a 31-12-05, en el seu Actiu i Pasiu importa la mateixa quantitat de 680.409,12 
EUR. Amb un Patrimoni de 324.502,78 EUR. 
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b)Compte de Resultats 
Del Compte de Resultats de l'exercici resulta un benefici net total (saldo creditor) de 74.295,25 EUR.
 
c)Quadre de Finançament anual 
 
d)Liquidació del Pressupost 
-Resultat pressupostari de l'exercici 13.863,12.  
-Resultat pressupostari ajustat         13.863,12. 
-Romanent de Tresoreria afectat a  
despeses amb finançament afectat. 
-Romanent de Tresoreria per a despeses 
generals...............................             3.472,73. 
-Romanent de Tresoreria total......... 3.472,73. 
 
e)Estat Demostratiu dels Drets a cobrar i obligacions procedents de pressupostos tancats. 
-Drets pendents de cobrament........17.818,34 EUR 
-Obligacions pendents de pagament 
 
f)Estat de tresoreria. 
De l'Estat de Tresoreria a 31-12-05, reulten uns fons líquids a final d'exercici de 297.836,57 EUR. 
 
g)Estat del deute. 
No s'ha format l'Estat del Deute ja que l'Institut  no ha formalitzat cap operació que com`porti 
l'obligació de formar l'esmentat Estat. 
 
G) COMPTE DE L'INSTITUT MUNICIPAL D'ACCIO ESPORTIVA. 
 
Els Estats i Comptes anuals de l'Institut consten de les parts següents: 
 
a) Balanç de situació 
El balanç de situació a 31-12-2005, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de 409.578,58 
EUR. 
 
b) Compte de Resultats 
Del Compte de Resultats de l'exercici resulta un benefici net total (saldo creditor) de 27.596,16 EUR.
 
c) Quadre de Finançament anual 
 
d) Liquidació del Pressupost 
-Resultat pressupostari de l'exercici  5.715,93 
-Resultat pressupostari ajustat. . .     5.715,93 
-Romanent de Tresoria afectat a despe- 
 ses amb finançament afectat . . . .        -     
-Romanent de Tresoreria per a despeses 
 generals. . . . . . . . . . . . . .                5.715,93 
-Romanent de Tresoreria total. . . .   5.715,93 
 
e) Estat Demostratiu dels Drets a cobrar i obligacions a pagar procedents de pressupostos tancats 
- Drets pendents de cobrament          -     
- Obligacions pendents de pagament     -   
 
f) Estat de Tresoreria 
De l'Estat de Tresoreria a 31-12-2005 resulten uns fons líquids a final d'exercici de 88.174,94 EUR.
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g) Estat del Deute 
No s'ha format l'Estat del Deute ja que l'Institut no ha formalitzat cap operació que comporti l'obligació 
de formar l'esmentat Estat. 
 
H) COMPTES DE L'INSTITUT MUNICIPAL DE EDUCACIÓ. 
  
Els Estats i Comptes anuals de l'institut consten de les parts següents: 
 
a)Balanç de situació 
El balanç de situació a 31-12-05, en el seu Actiu i Pasiu importa la mateixa quantitat de 1.739.865,08 
EUR, Aixi mateix és de fer constar que l'import total dels Comptes de Control Pressupostari i d'Ordre 
és de 9.252,70 EUR. 
 
b)Compte de Resultats 
Del Compte de Resultats de l'exercici resulta una pérdua total (saldo deutor) de 101.273,41. 
 
c)Quadre de Finançament anual 
 
d)Liquidació del Pressupost 
-Resultat pressupostari de l'exercici -145.437,39 
-Resultat pressupostari ajustat         -145.437,39 
-Romanent de Tresoreria afectat a  
 despeses amb finançament afectat 
-Romanent de Tresoreria per a des- 
peses generals                                 -145.437,39 
-Romanent de Tresoreria total         -145.437.39 
 
e)Estat demostratiu dels Drets a cobrar i obligacions a pagar procedents de pressupostos tancats. 
-Drets pendents de cobrament. 
-Obligacions pendents de pagament. 
 
f)Estat de Tresoreria. 
De l'Estat de tresoreria a 31-12-2005 resulten un fons líquids a final d'exercici de 1.134.880,62 EUR.
 
g)Estat del Deute. 
No s'ha format l'estat del Deute ja que l'institut no ha formalitzat cap operació que comporti l'obligació 
de formar l'esmentat Estat. 
 
I)COMPTES ANUALS DE L'EMPRESA MUNICIPAL DE SERVEIS COMUNITARIS. 
Els documents que integren els Comptes anuals de l'empresa municipal de Serveis Comunitaris S.A.,
 
a)El balanç de situació a 31-12-05, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de 431.099,93 
EUR. amb un capital social de 480.809,60 EUR.  
 
b)El Compte de Pèrdues i Guanys a 31-12-05, del qual es desprèn un resultat de l'exercici(pèrdues) 
de -72.036,96 EUR. 
Aplicació: Una part de les pèrdues es compesarà amb romanent (4.514,75 EUR) i la resta anirà a 
resultats negatius d'exercicis anteriors. 
 
c) La memòria anual. 
 
d) L'informe de gestió. 
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J) COMPTES ANUALS DE L'EMPRESA MUNICIPAL D'URBANISME, SL 
Els documents que integren els Comptes anuals de l'Empresa Municipal d'Urbanisme SL, són els 
següents: 
 
a) El balanç de situació a 31-12-2005, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de 
46.328.103,22 EUR, amb un capital social de 9.808.515,84 EUR. 
 
b) El Compte de Pèrdues i Guanys a 31-12-2005, del qual es desprèn un resultat de l'exercici 
(beneficis) de 10.240.295,91 EUR. Proposta de distribució: 6.000.000 EUR a distribució de beneficis i 
4.240.295,91 EUR a reserves voluntàrias. 
  
C) La Memòria anual que inclou el Quadre de Finançament Anual. 
 
d) L'Informe de Gestió  
 
e) L'informe d'auditoria. 
 
 Aquest expedient inclou com a documentació complementària els  COMPTES ANUALS DE LA 
LLOTJA AGROPECUÀRIA MERCOLLEIDA SA integrats pels documents següents: 
 
a)El balanç de situació a 31-12-2005,  en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de 
3.961.238,68 EUR amb un capital social de 818.381,70 EUR. 
 
b) El Compte de Pèrdues i Guanys a 31-12-2005, del qual es desprèn un resultat de l'exercici 
(beneficis) de 41.560,47 EUR.  
 
c) La Memòria anual, inclou entre d'altres extrems el Quadre de Finançament Anual. 
 
d) L'Informe de Gestió. 
 
L'Ajuntament Ple trobant l'esmentat Compte General conforme, sense defectes que reparar i havent-
se informat favorablement per la Comissió d'Economia, en funció de Comissió Especial de Comptes, i 
exposat al públic sense que s'hagi formulat cap  reclamació ni objecció, una vegada examinat, amb 13 
vots a favor del PSC, ERC-EV i ICV-EA i 11 en contra de CiU i PP,  s'acorda: 
 
Primer.- Aprovar el Compte General corresponent a l'exercici econòmic de 2005. 
 
Segon.- Que l'import del saldo del compte 130 de resultats pendents d'aplicació, s'apliqui al compte 
100 de Patrimoni, per tal que aquest darrer compte reflecteixi millor la situació patrimonial de 
l'Ajuntament i els seus organismes autònoms. 

 
 
 
23.- SOL·LICITANT SUBVENCIÓ AL DEPARTAMENT DE BENESTAR I FAMÍLIA PER LA 
IMPLANTACIÓ DEL SADAPI A LLEIDA 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar la sol·licitud de subvenció extraordinària al Departament de Benestar i Família de la 
Generalitat de Catalunya per a la implantació del Servei Domiciliari d'Atenció a la Petita Infància 
SADAPI a Lleida, per un import de 18.154 euros. 
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24.- RATIFICACIÓ DECRET D'APROVACIÓ D'AL.LEGACIONS REALITZADES AL PUOSC PER A 
L'ANY 2007, QUADRIENNI 2004-2007 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
Ratificar el punt 1r del Decret-Alcalde de data 28 de juliol de 2006, relatiu a l'aprovació de les 
al·legacions realitzades al Pla Únic d'Obres i Serveis de Catalunya per a l'any 2007, quadrienni 2004-
2007. 

 
 
 
25.- RATIFICAR DECRET D'APROVACIÓ DE LA SOL·LICITUD DE PARTICIPACIÓ EN EL FONS 
PER A L'ATORGAMENT DELS AJUTS DE MILLORA DE BARRIS, ÀREES URBANES I VILES QUE 
REQUEREIXEN UNA ATENCIÓ ESPECIAL 
  
Per unanimitat s'acorda ratificar el Decret d'Alcaldia de data 7 d'abril de 2006 que diu: 
 
"1r.- Aprovar la sol·licitud de participació en el fons per a l'atorgament dels ajuts que estableix la Llei 
2/2004 de 4 de juny de millora de barris, àrees urbanes i viles que requereixen una atenció especial, 
resolució de la Conselleria de Política Territorial i Obres Públiques de la Generalitat de Catalunya, 
PTO/217/2006 de 8 de febrer per la quantitat de 19.741.945,00 euros. 
 
2n.- Autoritzar el Secretari General de la Corporació per a la presentació d'aquesta sol·licitud 
mitjançant l'EACA". 

 
 
 
26.- RATIFICACIÓ ACORD DE LA JUNTA DE GOVERN LOCAL RELATIU A L'ACCEPTACIÓ DE 
SUBVENCIÓ PER FINANÇAR EL PROJECTE D'INTERVENCIÓ INTEGRAL AL BARRI DEL 
CENTRE HISTÒRIC DE LLEIDA I ENCARREGAR A L'EMU SL LA GESTIÓ INTEGRAL DEL PLA 
D'ACTUACIÓ 
  
Per unanimitat s'acorda ratificar l'acord de la Junta de Govern Local de data 27 de juny de 2006, que 
diu: 
 
"1r.- Acceptar la subvenció atorgada per la Conselleria de Política Territorial i Obres Públiques de la 
Generalitat de Catalunya, mitjançant resolució de data juny de 2006, per finançar el Projecte 
d'intervenció integral al barri de Centre Històric de Lleida, la qual importa la quantitat de 8.403.572,50 
euros.  
 
2n.- Encarregar a l'EMPRESA MUNICIPAL D'URBANISME,SL (EMU,SL), la gestió integral del Pla 
d'actuació del PROJECTE D'INTERVENCIÓ INTEGRAL EN ELS BARRIS I ÀREES URBANES 
D'ATENCIÓ ESPECIAL, BARRI CENTRE HISTÒRIC".  

 
 
 
27.- RATIFICACIÓ CONVENI AMB EL DEPARTAMENT DE POLÍTICA TERRITORIAL  I OBRES 
PÚBLIQUES PER AL DESENVOLUPAMENT DEL PROJECTE D'INTERVENCIÓ INTEGRAL EN EL 
CENTRE HISTÒRIC (PLA DE BARRIS) 
  
Per unanimitat s'acorda: 
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1r.- Ratificar el conveni de col·laboració entre el Departament de Política Territorial i Obres Publiques i 
l'Ajuntament de Lleida, per al desenvolupament del projecte d'intervenció integral en el Centre Històric, 
signat en data 30 d'agost de 2006.  
 
2n.- Nomenar el Sr. JOAN BAIGOL i GUILANYÀ, com a responsable del Projecte d'intervenció integral 
per al Centre Històric de Lleida, per tal que certifiqui el compliment de les obligacions que se'n deriven, 
així com les resultants de l'aplicació de la Llei 2/2004. de 4 de juny, de millora de barris, i normativa 
que la desenvolupa, i de la normativa complementària sobre subvencions.  
 
3r.- Nomenar els membres del Comité d'Avaluació i Seguiment del Pla del Centre Històric en 
representació de Lleida:  
 
Per part de l'Ajuntament: 
- Sra. Marta Camps i Torrens - Regidora d'Urbanisme 
- Sr. Francesc Pané i Sans  - Regidor de Participació, Educació i Sostenibilitat 
- Sr. Xavier Aluja - Regidor del Centre Històric 
- Sra. Teresa Serentill i Brescó - Consellera delegada de l'EMU, SL 
- Sr. Carles Alsinet  - Director de serveis de l'àmbit de Benestar 
- Sr. Joan Baigol i Guilanyà - Coordinador del Pla de Barris 
 
Per part d'entitats i associacions veïnals: 
-  Un/a representant de l'Associació de veïns de Jaume 1r el conqueridor 
-  Un/a representant de l'Associació de Veïns i Comerciants del Centre Històric.  
-  Un/a representant de l'Associació de Veïns i Amics de la Plaça Ereta 
-  Un/a representant de la Llar de jubilats de l'Ereta 
-  Un/a representant de CIJCA 
-  Un/a representant de Caritas. 

 
 
 
28.- RATIFICACIÓ DEL DECRET DE SOL.LICITUD D'AJUT ECONÒMIC PER A LES OBRES DEL 
PROJECTE D'INTEGRACIÓ DELS PARCS: CAMPS ELISIS I CANALITZACIÓ DEL SEGRE, FASE 
II I ARANJAMENT DE L'ENTORN DEL MOLÍ DE SANT ANASTASI 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
Ratificar el punt 1r del Decret d'Alcaldia de data 13 de setembre de 2006, relatiu a l'aprovació de la 
sol·licitud d'ajut econòmic d'actuació per situació excepcional realitzada per a les  obres del projecte 
d'integració dels parcs: Camps Elisis i Canalització del Segre, fase II. 

 
 
 
29.- AMPLIAR EL TERMINI PER A LA PRESENTACIÓ D'OFERTES  EN LES LICITACIONS DE 
DIVERSES FINQUES MUNICIPALS SITAUDES EN ELS ÀMBITS DE LA UA 22, SUR 42, SUR 33, 
UA 25 I UA 45 BIS 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1.- Ratificar el Decret d'Alcaldia de data 14 de setembre de 2006, el qual ampliava el termini per a la 
presentació d'ofertes a les licitacions de les parcel·les i proindivisos de titularitat municipal següents :
 
a) Una participació en proindivís, de titularitat municipal, en la finca, situada a l'àmbit de la U.A. 25, 
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anomenada parcel·la B  (la participació municipal és d'un 8,36 %). 
 
b) Una participació en proindivís, de titularitat municipal, en la finca, situada a l'àmbit de la U.A. 45 
BIS, anomenada parcel·la 2  (la participació municipal és d'un 45,36 %). 
 
c) Parcel·la E, situada a la UA 22. 
 
d) Parcel·la 10, situada a l'àmbit de la Pla Parcial SUR  42. 
 
e) Parcel·la 6, situada a l'àmbit de la Pla Parcial SUR  33. 
 
2.-  El termini per a la presentació d'ofertes a les licitacions de les finques i proindivisos esmentats en 
l'epígraf anterior, acabarà el 16 d'octubre de 2006 i l'acte d'obertura de pliques tindrà lloc el dia 19 del 
mateix mes.  Conseqüentment, es publicaran els anuncis corresponents en el BOP, premsa local, 
tauler d'anuncis i web de la Paeria. 

 
 
 
30.- RECTIFICAR LES ERRADES MATERIALS CONTINGUDES EN ELS ACORDS PLENARIS 
NÚMS. 20, 21, 29 i 31, DE DATA 30 DE JUNY DE 2006, RELATIUS A SENGLES LICITACIONS DE 
FINQUES MUNICIPALS SITUADES AL SUR-5 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1.- Ratificar el Decret d'Alcaldia de data 14 de setembre de 2006, el qual rectificava les errades 
materials existents en els Acords Plenaris núms. 20, 29, 31 i 21, de data 30 de juny de 2006, els quals 
aprovaven inicialment els Plecs de condicions que havien de regir les licitacions de les finques 
municipals anomenades H-11, L-3 i L-4 i un proindivís en la parcel·la anomenada C-4, totes elles 
situades a l'àmbit del Pla Parcial SUR-5. Igualment, aquests acords, aprovaven convocar les 
respectives licitacions. 
 
2.- Com a conseqüència de la rectificació d'errades. esmentada en l'epígraf anterior, els Plecs de 
condicions queden redactats de la següent manera respecte de les càrregues urbanístiques, els tipus 
de venda de les finques i les garanties provisionals per a concórrer a les licitacions: 
 
a) Parcel·la H-11 : 
 
Tipus de licitació:  s'estableix  en la quantitat de 5.542.100,- euros de principal, més un 16% d'IVA, 
equivalent a 886.736,- euros. 
 
Càrregues urbanístiques: Les despeses d'urbanització imputables a aquesta parcel·la, segons el 
compte de liquidació provisional, pugen la quantitat de 344.073,24.- euros, més IVA, i pel que fa al 
compte de la liquidació definitiva, està afectada quant a un 1,4140 %. 
 
Garantia provisional: 2% del tipus de licitació de la parcel·la, equivalent a la quantitat de 110.842,-  
euros. 
 
b) Parcel.la L-3 :    
 
Tipus de licitació:  s'estableix  en la quantitat de 3.074.700.- euros de principal, més un 16% d'IVA, 
equivalent a 491.952.- euros. 
 
Càrregues urbanístiques: Les despeses d'urbanització de la parcel·la L-3 s'estimen provisionalment en 
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la quantitat de 652.413,10.- euros, més l'IVA corresponent, sense perjudici de la liquidació definitiva 
que en el seu moment s'aprovi, d'acord  amb el percentatge del 2,6811 % que li correspon respecte de 
la totalitat del sector. 
 
Garantia provisional: 2% del tipus de licitació de la parcel·la, equivalent a la quantitat de 61.494.-  
euros. 
 
c) Parcel·la L-4 : 
 
Tipus de licitació:  s'estableix  en la quantitat de 3.812.700.- euros de principal, més un 16% d'IVA, 
equivalent a  610.032.-euros. 
 
Càrregues urbanístiques de la finca: Les despeses d'urbanització de la parcel·la L-4 s'estimen 
provisionalment en la quantitat de 809.005,72.- euros, més l'IVA corresponent, sense perjudici de la 
liquidació definitiva que en el seu moment s'aprovi, d'acord  amb el percentatge del 3,3247 % que li 
correspon respecte de la totalitat del sector. 
 
Garantia provisional: 2% del tipus de licitació de la parcel·la, equivalent a la quantitat de 76.254.-  
euros. 
 
d) Proindivís de titularitat municipal en la parcel·la C-4 : 
 
Tipus de licitació: s'estableix  en les quantitat de 291.400.- euros de principal, més un 16% d'IVA, 
equivalent a  46.624.- euros. 
 
Càrregues urbanístiques que afecten al percentatge de titularitat municipal: Afecta al compliment de 
les obligacions derivades del Projecte de Compensació del polígon únic del Pla Parcial SUR-5 segons 
el compte de liquidació provisional, en la quantitat de 18.225,66.- euros , més IVA i pel que fa a la 
liquidació definitiva quant a un 0,0749%. 
 
Garantia provisional : 2% del tipus de licitació de la participació  en proindivís en la finca, equivalent a 
la quantitat de 5.828.- euros;  
 
3.- Continuar les licitacions convocades i obrir un nou període de licitació, mitjançant la publicació dels 
anuncis corresponents en el BOP, premsa local, tauler d'anuncis i web de la Paeria. 

 
 
 
31.- APROVACIÓ DEFINITIVA DEL PROJECTE DE TAXACIÓ CONJUNTA PER L'EXPROPIACIÓ 
DE DIVERSES FINQUES AFECTADES A SISTEMA GENERAL PEL PGL A L'AV. DE PINYANA 
  
Amb 17 vots a favor del PSC, PP, ERC-EV i ICV-EA i 7 abstencions de CiU, s'acorda: 
 
1r.- DESESTIMAR les al.legacions presentades (per la Tresoreria General de la Seguretat Social, el 
Sr. Jesús Pomar Gomà, la Sra. Teresa Royo Senar, el Sr. Josep Mª Preixens Batlle, i els Srs. José 
Antonio Oliva Gaudens, Mª Pilar Oliva Gaudens, Antonio Oliva Gaudens, MªEsmeralda Oliva Gaudens 
i Mª Pilar Gaudens Lega) al Projecte d'expropiació per taxació conjunta de diverses finques, situades 
en sòl urbà, les quals es troben afectades parcialment de Sistema General, vialitat (futura avinguda de 
Pinyana) pel Pla General de Lleida (1995-2015). ESTIMAR PARCIALMENT les al·legacions 
presentades pel Sr. Antonio Jorge García Brufau, reconeixent-li una indemnització de 1.900,- euros 
per l'extinció d'un arrendament al seu favor; i DESESTIMAR la resta de les al·legacions formulades. 
Igualment, considerar perfectament ajustat a dret l’acord plenari de data 26 de maig de 2006, 
d’aprovació inicial del Projecte d’expropiació per taxació conjunta. 
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2n.- APROVAR DEFINITIVAMENT el projecte d'expropiació per taxació conjunta i RECTIFICAR la 
relació de béns i drets afectats de diverses finques, situades en sòl urbà, les quals es troben afectades 
parcialment de Sistema General, vialitat (futura Avinguda de Pinyana) pel Pla General de Lleida ( 
1995-2015).  Conseqüentment, APROVAR DEFINITIVAMENT l'esmentada relació. 
 
3r.-  PUBLICAR aquest acord en el Butlletí Oficial de la Província, a la premsa local i al tauler 
d'anuncis municipal i notificar-lo individualment als interessats, juntament amb el full d'apreuament de 
les finques objecte d'expropiació, advertint-los que tenen 20 dies per acceptar o rebutjar l'esmentada 
valoració. En el supòsit que no acceptin la valoració, es remetrà l'expedient al Jurat d'Expropiació de 
Catalunya per tal que fixi l'apreuament.  
 
4t.- Subscriure les Actes d'expropiació, ocupació i presa de possessió de les finques i les Actes de 
pagament i/o consignació de just preu.  

 
 
 
32.- APROVANT DEFINITIVAMENT EL PROCEDIMENT D'OCUPACIÓ DIRECTA D'UNS 
TERRENYS, SITUATS A LES UA NÚM. 4 I NÚM. 23, AFECTATS A SISTEMA GENERAL PEL PGL 
VIALITAT) DE L'AV. DE PINYANA 
  
Amb 17 vots a favor del PSC, PP, ERC-EV i ICV-EA i 7 abstencions de CiU, s'acorda: 
 
1r.- DESESTIMAR les al·legacions, formulades per la Tresoreria General de la Seguretat Social i pel 
Sr. Antonio Jorge García Brufau, relatives al procediment d'ocupació directa de diverses finques, 
afectades parcialment de Sistema General, vialitat (futura av. de Pinyana), pel Pla General de Lleida 
(1995-2015). Igualment, considerar perfectament ajustat a dret l'acord plenari de data 26 de maig de 
2006, d'aprovació inicial del procediment d'ocupació directa. 
 
2n.- APROVAR DEFINITIVAMENT el procediment d'ocupació directa i RECTIFICAR la relació de 
béns i drets afectats, que fou aprovada inicialment, de les finques situades en sòl urbà (Unitats 
d'Actuació núms. 4 i 23) les quals es troben afectades parcialment de Sistema General, vialitat (futura 
Avinguda de Pinyana) pel Pla General de Lleida 1995-2015. Conseqüentment, APROVAR la relació 
definitiva de béns i drets afectats.  
 
3r.- PUBLICAR aquest acord en el Butlletí Oficial de la Província, a la premsa local i al tauler d'anuncis 
municipal i notificar-lo individualment als interessats.  Aixecar les Actes d'ocupació directa en els 
termes de l'article 215 del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s'aprova el Reglament de la Llei 
d'Urbanisme. 

 
 
 
33.- RATIFICAR EL CONVENI DE COMPRAVENDA D'UNA PORCIÓ DE LA FINCA QUE 
AIXOPLUGA PARRÒQUIA DE SANT PERE, SUBSCRIT ENTRE L'AJUNTAMENT DE LLEIDA I EL 
BISBAT DE LLEIDA 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1r.- Ratificar el Conveni de compravenda subscrit, en data 30 d'agost de 2006, entre l'Ajuntament de 
Lleida i el Bisbat de Lleida, en virtut del qual l'Ajuntament de Lleida adquireix una porció de 25 m2 de 
la finca que aixopluga la parròquia de Sant Pere. 
 
2n.- La finca, objecte de compravenda és segregarà de la següent : 
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 "Parròquia de Sant Pere. Finca urbana, sobre solar de 381 m2, amb caràcter d'edifici singular, 
destinat tot ell a la parròquia de Sant Pere de Lleida, de superfície útil 319,38 m2, totalment construïts, 
situada en aquesta ciutat, formant xamfrà entre la plaça de Sant Francesc i el carrer Major. 
 
Limita en una longitud de 23,90 m amb el carrer Major per on té una entrada a l'edifici i amb una 
longitud de 16,50 m amb la plaça de Sant Francesc, per on té l'entrada principal, assenyalada amb el 
número 2, té a més a més, una altra entrada secundària per la mateixa plaça. 
L'immoble està constituït per les següents plantes: soterrani, planta baixa, primera, segona, tercera i 
quarta. Confina al Nord amb la plaça Sant Francesc, a l'Est amb edifici propietat actualment de 
l'Ajuntament de Lleida, a l'Oest amb el carrer Major i al Sud amb edifici propietat de la família 
Baraldés. 
 
Inscripció registral : pendent. 
Referència cadastral: 2298801 CG0029G 
Titular : Bisbat de Lleida, amb NIF Q-2500042-C 
 
3r.- Tramitar el pertinent expedient de compravenda de finca, d'acord amb allò que preveuen l'art. 206 
i concordants del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 
 
4rt.- Facultar a l'Il·lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com calguin per a l'execució d'aquest acord i 
per a l'atorgament de l'escriptura pública. 

 
 
 
34.- APROVACIÓ DEFINITIVA DEL PLEC DE CONDICIONS JURÍDIQUES I ECONÒMICO-
ADMINISTRATIVES PER A L'ALIENACIÓ  D'UNA PARTICIPACIÓ EN PROINDIVÍS, DE 
TITULARITAT MUNICIPAL, EN LA PARCEL·LA NÚM. 7 DEL PLA PARCIAL SUR 33 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1.- Estimar l'al·legació formulada pel Sr. Pere López Mellado, actuant en nom i representació de 
l'entitat mercantil VOLUMÈTRIC PROMOTORA CONSTRUCTORA, SL i, conseqüentment, aprovar 
defitinivament el Plec de Condicions Jurídiques i Econòmico-Administratives que han de regir en 
l'alienació d'una participació en proindivís, de titularitat municipal, en una finca situada a l'àmbit del Pla 
Parcial SUR-33 (Aubarés II), anomenada parcel·la 7, adscrita al Patrimoni Públic de Sòl i Habitatge de 
l'Ajuntament de Lleida, destinada a la construcció d'habitatges amb protecció oficial. Per tant, el 
paràgraf 3r de l'article 1 del Plec de Condicions quedarà redactat de la forma següent : 
 
"La parcel·la s'haurà de destinar a la construcció d'habitatges amb protecció oficial de preu concertat 
(HPC) i a altres usos, solament pel que fa al 77,17 % de titularitat municipal. El 22,83 % restant, 
propietat de la mercantil VOLUMÈTRIC PROMOTORA CONSTRUCTORA, S.L. és de promoció en 
règim de PREU LLIURE. La destinació a habitatges protegits del proindivís de titularitat municipal 
s'efectua de conformitat amb allò que preveu l'article 156.2 en relació amb l'article 153.4 b) de 
l'esmentat Decret Legislatiu, amb la finalitat de fer efectiu el dret dels ciutadans a accedir a un 
habitatge digne i adequat, atenent necessitats de caràcter social." 
 
2.-  Continuar la licitació per a l'alienació, mitjançant concurs, pel procediment obert i el sistema de 
tramitació ordinària de la finca esmentada en el punt primer d'aquest acord.  
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35.- APROVANT LA DESAFECTACIÓ DEL SERVEI PÚBLIC D'UN VEHICLE MARCA MAGIRUS 
DEUTZ, MATRÍCULA L-1755-F,  QUE PRESTAVA  SERVEIS AL PARC MUNICIPAL DE BOMBERS. 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1. Desafectar del servei públic el vehicle de titularitat municipal, que prestava serveis al Parc de 
Bombers, Marca MAGIRUS DEUTZ, matrícula L-1755-F. 
  
2. Incoar l'expedient administratiu d'alienació de l'esmentat vehicle com a ferralla. 

 
 
 
36.- RATIFICAR EL CONVENI DE COL·LABORACIO SUBSCRIT ENTRE L'AJUNTAMENT DE 
LLEIDA I L'INSTITUT CATALÀ DEL SÒL, PER AL DESENVOLUPAMENT URBANÍSTIC DE 
L'ÀMBIT D'ACTIVITAT ECONÒMICA I INDUSTRIAL ANOMENAT TORREBLANCA-QUATRE 
PILANS 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1er.- Ratificar el Conveni de col·laboració subscrit, en data 30 d'agost de 2006, per l'Ajuntament de 
Lleida i l'Institut Català del Sòl, empresa pública de la Generalitat de Catalunya, l'objecte del qual és 
impulsar el desenvolupament urbanístic de l'àmbit d'activitat econòmica i industrial, anomenat 
Torreblanca-Quatre Pilans, del terme municipal de Lleida, mitjançant la constitució d'un Consorci 
urbanístic de naturalesa autonòmica. 
 
2n.- Facultar l'Il·lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com siguin necessaris per a l'execució d'aquest 
acord. 

 
 
 
37.- RATIFICAR EL CONVENI SUBSCRIT ENTRE L'AJUNTAMENT DE LLEIDA I EL MINISTERIO 
DE FOMENTO RELATIU A LA CONSTRUCCIÓ, FINANÇAMENT I CONSERVACIÓ DE LA 
CONNEXIÓ DE LES CARRETERES N-II, N-230 I N-240 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1er.- Ratificar el Conveni subscrit, en data 21 de juliol de 2006, per l'Ajuntament de Lleida i el 
Ministerio de Fomento, per a la construcció, finançament i conservació de la connexió de les 
carreteres N-II, N-230 i N-240. Conseqüentment, deixar sense efecte el text del Conveni relatiu als 
mateixos extrems, aprovat per l'Ajuntament Ple, en sessió de data 27 de gener de 2006. 
 
2r.- Facultar l'Il·lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com siguin necessaris per a l'execució d'aquest 
acord. 

 
 
 
38.- APROVAR INICIALMENT EL PLEC DE CONDICIONS JURIDIQUES, ECONOMIQUES I 
ADMINISTRATIVES QUE  REGIRAN LA CONCESSIÓ ADMINISTRATIVA  DEL DOMINI PUBLIC 
SOBRE UN TERRENY MUNICIPAL DEL P.P.SUR 36, DESTINAT A LA INSTAL.LACIO D'UNA 
SUBESTACIO DE TRANSFORMACIO 
  
Per unanimitat s'acorda: 
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1.- Aprovar inicialment el Plec de condicions jurídiques, econòmiques i administratives que ha de regir 
el concurs per a l'adjudicació de la concessió administrativa de l'ús privatiu del domini públic d'una 
porció de terreny municipal, de 5000 m2, que el PGL 1995-2015 qualifica com a Sistema 
d'infrastructures (IN), qualificat de domini públic, situat a l'àmbit del Sector SUR 36, proper a la variant 
Sud, per tal de destinar-lo a la construcció, instal·lació i explotació d'una subestació de transformació 
per tal de distribuir energia elèctrica a la zona de Lleida. El terreny que es objecte de concessió es 
segregarà de la finca inscrita al Registre de la Propietat núm. 3 de Lleida, Volum 2534, Llibre 424, Foli 
53,  Finca núm. 24304. 
 
2.- Sotmetre el Plec de condicions a exposició pública, per un termini de 30 dies, període durant el 
qual es podran formular reclamacions i al·legacions. En el supòsit que no hi hagi reclamacions ni 
al·legacions, el Plec es considerarà aprovat definitivament. Delegar en l'Alcaldia i/o en la Junta de 
Govern Local per a la resolució de les al·legacions i reclamacions. 
 
3.- Aprovar la convocatòria del concurs, si bé  l'anunci de licitació s'ajornarà fins que hagi 
transcorregut el termini d'informació pública i el Plec hagi esdevingut aprovat definitivament, de 
conformitat amb el previst en l'art. 66.2 del Reglament de Patrimoni dels Ens Locals, aprovat per 
Decret 336/1988, de 17 d'octubre. 
 
4.- Facultar a l'Il.lm. Sr. Alcalde amb els poders necessaris  per a l'execució d'aquest acord. 

 
 
 
39.- APROVACIÓ DEFINITIVA DEL PROJECTE D'ESTUDI DE DETALL DE LA UA NÚM. 27 
SITUADA ENTRE ELS CARRERS ENRIC FARRENY I VICTÒRIA KENT 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1r.- Aprovar definitivament la modificació de l'Estudi de detall de la Unitat d'Actuació núm. 27, situada 
entre els carrers Enric Farreny, Victòria Kent i Erar Val d'Aran, presentat per l'entitat Vallehermoso 
División Promocions SAU. 
 
2n.- Publicar l'acord al BOP, Premsa Local i Tauler d'Edictes Municipal i notificar-ho als interessats.

 
 
 
40.- APROVACIÓ DEFINTIIVA DEL PROJECTE DE PLA DE MILLORA URBANA NÚM. 4 SITUAT A 
LA CTRA. N-II (LA CROS) 
  
Amb 17 vots a favor del PSC, PP, ERC-EV i ICV-EA i 7 abstencions de CiU s'acorda: 
 
1r.- APROVAR definitivament el  text refós del projecte de Pla de Millora Urbana del PE 4 - Antiga 
Cros, situat a la Carretera N-II presentat  per la entitat Posica SL,. 
 
2n.- PUBLICAR-HO al BOP, a la premsa i al tauler d' edictes municipal. 

 
 
 
41.- APROVACIÓ PROVISIONAL DEL PROJECTE DE MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PGL EN 
L'ÀMBIT DE LA UA NÚM. 29 (PARCEL·LA E) 
  
Per unanimitat s'acorda: 
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1. Aprovar provisionalment  la Modificació puntual del Pla General  de Lleida  en l' àmbit de la Unitat d' 
actuació núm 29, sobre habitatges protegits, en  la  parcel·la resultant del projecte de reparcel.lació, 
parcel.la  E, que incorpora la documentació complementària presentada per l' Incasol, que comporta la 
modificació de l'article 181 de les normes urbanístiques del Pla General de Lleida, afegint un nou 
apartat amb el seguent contingut: 
 
"Les parcel.les o els àmbits que es destinin a habitatges de protecció oficial en el planejament general 
o derivat  admetran un nombre màxim d' habitatges equivalent a la relació sostre maxim permès en la 
parcel.la o àmbit dividit per 70m2, d' acord amb l' article 94.3 del text refós de la Llei d' Urbanisme, 
sense ultrapassar una densitat bruta ( de tot l' àmbit referit al sector de planejament) de 120 habitatges 
per hectarea. 
 
2. Trametre'l a la Comissió Territorial d'Urbanisme, per a la seva aprovació definitiva. 

 
 
 
42.- ESTIMANT AL·LEGACIONS I APROVAR DEIXANT SENSE EFECTE EL PROJECTE DE 
MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PGL EN L'ÀMBIT DE LA UA NÚM. 73 I DE LA UA NÚM. 51 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1. ESTIMAR les al.legacions presentades per l' entitat Trebor 2010 S.L en escrit de data 12 de 
setembre del 2005, d'acord amb l'informe del Servei d'urbanisme de data 18 de setembre de 2006.
 
2. APROVAR deixar sense efecte l' acord d' aprovació inicial del projecte de modificació puntual del 
Pla General de Lleida per a la inclusió de sistemes urbanístics en la Unitat d' actuació núm 73 que 
comporta la supressió de la Unitat d' actuació núm 51. 
 
3. Procedir a l'arxiu del present expedient. 

 
 
 
43.- APROVACIÓ INICIAL DEL NOU PROJECTE DE MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PGL EN 
L'ÀMBIT DE LA UA NÚM. 73 I NÚM. 51 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1. Aprovar inicialment la Modificació puntual de Pla General en l'àmbit de la UA 73 i de la UA 51. 
 
2. Sotmetre-ho a informació pública durant el termini d'un mes mitjançant anunci al BOP, a la premsa 
local i al tauler d'edictes municipal i notificar-ho a les persones afectades. 

 
 
 
44.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ICV-EA RELATIVA A DECLARAR AL MUNICIPI DE LLEIDA 
ZONA LLIURE DE TRANSGÈNICS 
  
Amb 5 vots a favor d'ERC-EV i ICV-EA i 19 vots en contra del PSC, CiU i PP, s'acorda rebutjar la 
següent proposta de moció presentada pel grup municipal d'ICV-EA (que inclou l'esmena presentada 
pel grup d'ERC-EV): 
 
"1. Declarar el municipi de Lleida zona lliure de transgènics, el que suposa que no s'hi podrà cultivar 
cap tipus de llavor modificada genèticament, tret d'aquelles destinades únicament a la recerca i 
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sempre sota una estricta normativa de control que eviti la dispersió.  
 
2. Demanar al Govern de la Generalitat que declari Catalunya zona lliure de transgènics. 
 
3. Demanar al Govern al de l'Estat Espanyol i al de la Generalitat de Catalunya que s'aturi la legislació 
reguladora de la coexistència entre cultius transgènics i les altres formes de producció agrària. 
 
 
INTERVENCIONS 
 
Punt  número 8. Aprovació del protocol de col·laboració amb el COAC (Demarcació de Lleida) 
per  redactar i gestionar un programa de revitalització del Parc Alcalde Pons o Les Basses 
 
La Sra. Arnalot comença la seva intervenció destacant que Les Basses és un dels espais més 
emblemàtics de la nostra ciutat. Malauradament, els darrers anys ha estat notícia per la seva 
degradació i pel lamentable estat d’abandonament i oblit per part de l’equip de Govern de la Paeria. 
S’ha dit moltes paraules i s’ha fet molt bons propòsits, però mai s’han dut a terme. Qualifica l’actitud del 
Govern de cínica i errònia. Ara es proposa aprovar un protocol per presentar-se davant la ciutadania 
en les properes eleccions municipals; després de no haver fet res durant els darrers anys. Diu que 
aquest protocol és merament electoralista i impropi d’un govern responsable. El grup del PP no caurà 
en la trampa de votar negativament aquest punt, ja que això seria utilitzat de forma demagògica, 
al·legant que es posicionen en contra de la ciutat. El grup del PP ho ha reclamat moltíssimes vegades, 
des que estan a l’Ajuntament. Anuncia que hi votaran favorablement malgrat que la degradació de les 
Basses és responsabilitat de l’anterior alcalde i també de l’actual. No confien en el futur del projecte si 
depèn de l’Alcaldia, tot i que voldrien estar equivocats en aquesta qüestió.  
 
El Sr. Gavín també anuncia el vot favorable del seu grup. Creu que qualsevol col·laboració amb el 
Col·legi d’Arquitectes sempre és benvinguda. Recorda que el seu grup fa molts anys que demana que 
es presenti un projecte de reforma d’aquest lloc emblemàtic; que han presentat esmenes a cada 
pressupost (que han estat rebutjades) en què demanaven inversions. Volen posar en evidència que 
l’alternativa que es presenta ara (quan s’està acabant el mandat) és un conveni per estudiar, analitzar i 
obrir un període de consultes: considera que és absolutament decebedor. Esmenta que té un nodrit 
recull de premsa on el Govern municipal promet l’any 1998 la reforma de Les Basses, promesa que es 
reitera els anys 2001 i 2004, i és aquest darrer any quan el Sr. alcalde anuncia un parc lúdic i esportiu 
amb hotel i restaurant. Des de l’any 1998 tots els governs municipals han repetit promeses i anuncis 
que han incomplert. Pregunta per quin motiu ara es vol fer aquest període de propostes i consultes si 
l’any 2004 l’Alcaldia anunciava que sabia quin era el contingut del  projecte. El que ha passat durant 
aquest temps és que el parc s’ha tancat al públic, s’han enterrat algunes de les  piscines i està en un 
estat de degradació absolut. Hi votaran a favor perquè qualsevol cosa que serveixi per avançar és 
positiva, però reitera la seva decepció i denuncia la política de promeses incomplertes.  
 
El Sr. Alonso coincideix en el fet que el Parc de les Basses evoca a tothom records entranyables. 
Explica que quan es va construir era un referent per a  tot l’Estat. En aquells moments no existien 
gairebé piscines particulars i els municipis dels nostre àmbit tampoc tenien aquests equipaments; no 
era tampoc tan fàcil com ara anar a la platja i l’oferta d’oci era molt limitada. Aquestes circumstàncies 
han canviat de forma radical. El parc de Les Basses va entrar en un procés de poca utilització, també 
com a conseqüència de la política del Govern de dotar a la major part dels barris de Lleida de piscines 
pròpies. També cal considerar que les localitats al voltant de la ciutat disposen d’equipaments de 
piscines i que hi ha una amplíssima possibilitat de mobilitat en el territori. L’evolució de l’eix de la 
carretera d’Osca s’està materialitzant (restauració, hotels, oci, etc.). Des de l’Ajuntament no s’ha 
abandonat el parc de Les Basses, se n’ha modificat la  utilització: tenim les pistes d’atletisme, l’Escola 
de Jardineria, s’hi fan trobades d’entitats i s’hi han fet moltes actuacions de neteja i manteniment. No 
s’hi han fet millores perquè cal reordenar el funcionament d’aquest pulmó verd de la ciutat. Creu que 
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les esmenes que ha presentat CiU als pressupostos no eren suficients ni per fer les més elementals 
millores. Cal un projecte clar i preveure les inversions necessàries. Ara es presenta una proposta 
d’acord amb el COAC per estudiar seriosament les alternatives que es poden aplicar per  gestionar 
aquest parc i quines inversions cal fer-hi. Es fa amb el COAC perquè  és un projecte de ciutat,  en el 
qual volen comptar amb les iniciatives i el suport de tots els grups municipals. Explica els treballs 
interns que s’han preparat per fer possible un projecte ambiciós com aquest. Reitera la voluntat de 
consens amb tots els grups municipals.  
 
El Sr. Pané critica les expressions dels grups de l’oposició que han qualificat el govern de cínics, 
irresponsables, que és decebedor o que la participació ciutadana és un absurd. Sort que hi votaran a 
favor. Creu que no han entès res. Els convida a visitar l’Escola de Jardineria, que manté la jardineria 
del parc i que ha fet i fa felices moltes famílies que tenen fills amb handicaps intel·lectuals. La zona 
verda del parc està ben mantinguda. L’Escola té un projecte de nova construcció i ampliació que serà 
una realitat. El parc ha estat, els darrers anys, poc utilitzat per la ciutadania, per les raons que ja ha 
explicat el Sr. Alonso. Aquest Govern s’havia compromès a fer el Pla director de Les Basses. La 
ciutadania creu que cal repensar el futur d’aquest parc. L’any 2001 es va presentar un avantprojecte 
(on podia haver-hi instal·lacions hoteleres i de gimnàstica lligada a l’aigua, i la resta seria un parc obert 
a la ciutat). Es van fer consultes amb empreses que podrien haver executat aquest projecte, però no 
es va trobar disposició per fer-ho. En el Ple de l’estat de la ciutat ens vàrem comprometre a fer un pla 
director,; però no un pla del govern o de l’oposició. Calia fer un pla de la ciutat. Per fer-lo és necessari 
consultar  la ciutat. Per això es fa un conveni amb el COAC perquè pugui preparar una exposició de 
l’estat actual i de les propostes possibles. D’aquesta forma els ciutadans podran debatre amb els 
tècnics i els polítics per decidir de quina manera orientar els usos del parc de Les Basses (esportius, 
lúdics, restauració, etc.). És un procés participatiu perquè Les Basses és un lloc emblemàtic de Lleida. 
Creu que el pla que surti d’aquest procés serà plaent per a tothom. Agraeix, però, el vot favorable de 
tots a la proposta.  
 
El Sr. Sàez pregunta als grups de l’oposició quan temps fa que no  van al parc de Les Basses. Creu 
que en la seva crítica agafen una part pel tot. Entén que és criticable l’estat de les piscines.  No s’han 
arranjat per raons tècniques i perquè amb les diverses piscines dels barris, la ciutat té una làmina 
d’aigua total molt superior a la que hi havia al parc, amb la diferència que la gent pot disposar d’aquest 
equipament al costat dels seus habitatges. També cal tenir en consideració la proliferació de clubs 
privats (quatre equipaments més a la ciutat). Ara tenim  10 complexos de piscines a Lleida. La manca 
d’inversions a les piscines de Les Basses des de fa molts anys ha provocat el lògic desús. La piscina 
que ara està en funcionament suposa un esforç econòmic important. El pla director preveurà quin usos 
d’aigua es poden desenvolupar. Però, el Govern va adoptar el compromís de fer un pla director durant 
aquest mandat i aquest no ha acabat encara. No es poden reduir les legislatures amb l’excusa de que 
els estudis o projectes seran electoralistes. Un procés d’aquestes característiques s’enceta quan 
encara queda prou temps per fer-ho possible. Diu que passejar avui pel parc dóna bo perquè la 
jardineria es cuida i es manté.  Hi ha l’Escola de Jardineria, s’hi fan les estades esportives municipals, 
s’hi fan activitats multitudinàries com el Senglar Rock (que ha rebut elogis en la premsa local i 
nacional, amb relació al parc) i també s’hi han fet obres de millora. És trist que el gran debat hagi estat 
cobrir amb sorra una piscina que no era apta per al  bany. Creu que no es pot carregar a l’esquena 
d’aquest equip de Govern el que va passar fa vint-i-cinc anys. En aquest mandat s’inicia la redacció del 
pla director de Les Basses que serà allò que es va prometre. El Parc municipal Alcalde Pons tornarà a 
recuperar els usos ciutadans (que no ha perdut mai), els usos lúdics i continuarà sent una de les zones 
verdes més importants de la ciutat. Es felicita pel vot positiu unànime que tindrà la proposta.  
 
La Sra. Arnalot respon al Sr. Pané dient-li que parla contínuament però presenta pocs fets. Diu que fa 
tants anys que Les Basses d’Alpicat s’han d’arranjar que els ciutadans estan cansats de plans 
directors i de projectes, que a l’hora de la veritat es queden en res de res. No es creurà la voluntat real 
d’actuar fins que no ho vegi. Cal que el Govern reconegui que s’ha endarrerit moltíssim. Cal arranjar tot 
el parc, no només la part de l’Escola de Jardineria o algun lloc determinat. Demanem actuar sobre tot 
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el conjunt, no sobre una part o altra. Al Sr. Sàez li recorda que quan era a l’oposició feia unes 
intervencions en un to duríssim i ara que és al Govern diu coses completament diferents. Creu que 
això no es pot fer. En aquell moment va reiterar moltes vegades que s’estava fent electoralisme i ara 
no pot acusar el seu grup d’allò que abans ell mateix opinava. Reitera el vot favorable del PP perquè 
volen que realment es faci el projecte; ho demostra la quantitat de propostes que han presentat perquè 
s’actués a Les Basses. Mai no es van acceptar aquestes propostes. Cal reflexionar que tant el Govern 
com l’oposició representen ciutadans i s’estimen la ciutat. Quan l’oposició presenta propostes és per 
algun motiu (a petició de ciutadans o per considerar-les positives)  i el que no es pot fer és rebutjar-les 
de forma sistemàtica. Estan fent una oposició constructiva encara que les crítiques no agradin al 
Govern. Esperen i desitgen que el projecte de Les Basses sigui una realitat i que el Govern compleixi 
el seu compromís.  
 
El Sr. Gavín destaca que tothom està d’acord  que Les Basses és un lloc emblemàtic de la ciutat. Per 
aquest motiu el seu grup ha presentat reiteradament propostes perquè no quedessin en l’estat 
d’abandonament que ara estan. Malgrat les paraules dels discursos del Govern, de vegades poètiques 
(referint-se al Sr. Pané), el que no es pot fer és alterar la realitat i dir coses que no són. Creu que és 
evident que han existit unes promeses no complides. Esmenta que l’any 1998 es va anunciar que la 
Paeria reconvertiria el parc de Les Basses en un complex esportiu (recorda al Sr. Pané que és  al 
Govern des de l’any 1995). L’any 2001 el restaurant i el càmping van tancar a causa del deteriorament 
del parc. El mateix any 2001 es va anunciar que la Paeria preveia una inversió de 1.500 milions de 
pessetes per renovar Les Basses. L’any 2002 les piscines es van tancar definitivament. L’any abans 
també s’havia anunciat que Les Basses tindrien bungalous i una piscina climatitzada. En darrer lloc, el 
Sr. Ros, l’any 2004, va anunciar un parc lúdic–esportiu amb hotel i restaurant. Pregunta per quin motiu 
es va anunciar tantes propostes sense fer estudis, consultes i sense participació. Ara el Govern 
s’excusa en la participació per justificar que no ha fet res durant aquest mandat. Pregunta per quin 
motiu no s’han fet processos de participació en els projectes dels Camps Elisis i de la reforma de la 
plaça de Ricard Vinyes, que també són punts emblemàtics de la ciutat. No es creuen l’argument del 
procés participatiu, ja que  l’experiència diu el contrari. Les esmenes presentades darrerament pel grup 
de CiU tenien un import econòmic superior al del conveni que es votarà avui per fer un pla director. 
Creu que aquesta proposta al final del mandat no és creïble. Considera que una de les característiques 
del Govern és el doble discurs: anunciar coses que no es compleixen. Les Basses han estat una 
víctima d’això. Demana que quan es faci el procés de participació no s’oblidi que tots els membres del 
Ple són els representants dels ciutadans. Els grups de l’oposició veuen sistemàticament rebutjades les 
propostes que fan i moltes vegades amb un to despectiu (tot i que després algunes es porten a la 
pràctica). 
 
El Sr. Alonso diu  que l’oposició té en aquest Ple dificultats per criticar  l’equip de Govern. Hi ha un 
gran nombre d’actuacions, especialment en l’àmbit d’Urbanisme. Com que no hi poden votar en contra, 
aprofiten un punt de l’ordre del dia simbòlic com aquest per criticar al Govern i donar tombs a una 
proposta a la qual al final hi votaran a favor. El compromís del Govern és fer el pla director de Les 
Bases durant aquest mandat i aquest encara no s’ha acabat. Diu també que, si tenen la confiança dels 
ciutadans, aquest pla s’executarà en el proper mandat i es faran les inversions necessàries (amb la 
col·laboració de les altres administracions). Espera que el nou equip de Govern que surti de les 
properes eleccions, sigui quin sigui, executi el pla director perquè la ciutadania  de Lleida pugui tornar 
a gaudir del parc de Les Basses. Manifesta que cap Govern com l’actual ha fet tants processos 
participatius (esmenta els casos de l’explicació als veïns de les obres del Pla de l’Estació, les dels 
Camps Elisis o les de la plaça de Ricard Vinyes). S’escolten els suggeriments dels veïns; hi ha 
contacte i diàleg. Reitera que les esmenes que ha presentat el grup de CiU en referència al parc de 
Les Basses han estat simbòliques; avui només es fa un conveni, no es pressuposten inversions. Sí 
que s’hi han fet millores de manteniment en matèria d’aigua i altres. Hi ha el compromís del fer un pla 
director, i espera les propostes positives dels grups de l’oposició, que seran estudiades. Esperen que 
el projecte ho sigui de tota la ciutat, no només de l’equip de Govern. Fa una crida a la participació 
ciutadana i espera que el proper mandat es recuperarà aquest espai de la ciutat.  
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El Sr. Pané, per al·lusions, intervé per dir a la Sra. Arnalot que parla perquè  té dret a la paraula i 
perquè  sap gramàtica i fa servir aquests coneixements de manera pedagògica. Diu al Sr. Gavín que 
no fa poesia. Manifesta que si el grup de CiU no vol que es facin processos participatius que ho digui 
públicament. Diu que del projecte dels Camps Elisis s’ha fet una exposició i els ciutadans tenien una 
bústia per poder-hi dipositar suggeriments (i se n’han recollit un bon nombre).  
 
El Sr. Gavín creu que el Sr. Pané no ha respost per al·lusions (en el moment de la intervenció per la 
qual s’ha sentit al·ludit). Considera que se li ha d’atorgar un altre torn d’intervenció. Demana intervenir 
perquè li correspon un torn per haver estat al·ludit.  En aquest nou torn diu al Sr. Pané que està 
utilitzant i manipulant les paraules que s’han dit. No sap d’on treu que el grup de CiU estigui en contra 
dels processos de participació. Això no és veritat. Qualifica els  processos participatius que s’han dut a 
terme de selectius i irregulars.  
 
El Sr. alcalde manifesta que durant aquest període l’Ajuntament ha posat en funcionament tres 
equipaments de piscines municipals (les relaciona) per afegir a les quatre piscines municipals que ja 
estaven en ús. La política general sobre Les Basses s’ha d’entendre en relació amb l’actuació global 
sobre parcs esportius municipals. Evidentment, Les Basses és una assignatura històrica i per això es 
fa la proposta de resolució que ara es votarà. La ciutat de Lleida tenia moltes altres assignatures 
històriques pendents i l’equip de Govern municipal ha prioritzat treure les torres elèctriques dels 
Mangraners, fer el Teatre Municipal, resoldre el problema del departament de Sant Anastasi del 
cementiri, crear un parc científic al turó de Gardeny, la separació de la fira i el jardí als Camps Elisis o 
una actuació decidida sobre el turó de Gardeny. Es pot portar ara una proposta sobre Les Basses 
perquè s’ha fet tot un conjunt d’equipaments municipals de caire esportiu i perquè el complex seguia 
funcionant amb l’Escola de Jardineria, les estades esportives o l’espai de lleure.  
 
S’aprova la proposta per unanimitat.   
 
Punt número 15. Aprovació inicial de l’ordenança municipal sobre protecció, tinença i venda 
d’animals 
 
La Sra. López manifesta la satisfacció del seu grup perquè s’hagi fet una ordenança sobre la 
protecció, tinença i venda d’animals. En el seu conjunt és una bona ordenança, molt detallada i 
exhaustiva. En la comissió van fer diversos comentaris i suggeriments que voldrien que fossin recollits 
en l’aprovació definitiva. Destaca la proposta que va fer en el sentit que es doni la placa identificativa 
dels animals en el moment de censar-los. Manifesta la preocupació del seu grup per la prohibició de fer 
servir animals salvatges en captivitat en els circs. Creu que hi ha una contradicció  en el fet que per 
una banda es permeti que un particular tingui animals exòtics o salvatges (llegeix l’article 32 de  
l’ordenança) i en canvi els circs no puguin exhibir aquests animals. Creu que caldria donar-los el 
mateix tractament que als particulars: sempre que  compleixin la normativa poden exhibir aquests 
animals. Tot amb un control exhaustiu que seria més fàcil en el cas d’un circ que en el cas dels 
particulars. També creu que cal diferenciar entre animals salvatges (nascut lliures i capturats per  
exhibir-los) i els animals nascuts en captivitat. Estan d‘acord en la protecció dels animals, però creuen 
que en alguns casos s’està arribant a extrems excessius. Esmenta que a Barcelona hi ha hagut força 
problemes en l’aplicació d’un article similar. Demana una ordenança més flexible, que pugui 
compatibilitzar un espectacle de tradició mil·lenària amb la protecció dels animals. Per això, en aquesta 
aprovació inicial s’abstindran de votar.  
 
La Sra. Alòs recorda que es tracta d’una aprovació inicial i que ara s’obre un període per aportar 
esmenes; informa que  presentaran esmenes per escrit. Per aquest motiu manifesta que hi votaran a 
favor.  
 
El Sr. Alonso agraeix la tasca feta des del Departament de Medi Ambient en la redacció d’una 
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ordenança complexa com aquesta. Creu que s’ha fet una bona ordenança i anuncia el vot positiu de 
grup del PSC. Hi ha un punt de preocupació que coincideix amb el que ha manifestat el grup del PP 
amb relació a la prohibició estricta de determinats tipus d’espectacles que comporten la utilització 
d’animals. S’han fet consultes als sectors implicats i se sap que ara hi ha una tendència a variar els 
tipus d’espectacles de circ, que no fan servir animals. Però  tenen el dubte raonable que,  per les 
característiques de la nostra ciutat, l’aplicació de  l‘ordenança pugui  suposar que les festes de la ciutat 
no comptin amb cap circ. Per això es reserven el dret de presentar alguna petita al·legació en el procés 
d’exposició pública, tot i que entenen que l’objectiu de  l’ordenança és correcte i el treball fet mereix la 
felicitació del seu grup. 
 
La Sra. Rivadulla agraeix als grups municipals el reconeixement al treball fet amb l’objectiu de 
proposar una ordenança exhaustiva que ha pretès recollir els principis de la Llei de protecció dels 
animals de l’any 2003. L’eix vertebrador d’aquesta ordenança és garantir el benestar dels animals que 
hi ha a la nostra ciutat. És un deure garantir els drets dels éssers vius, reconeguts per una declaració 
universal dels drets dels animals de l’any 1975. També s’ha procurat de recollir-hi tots els aspectes que 
facin possible  millorar la convivència entre els animals de companyia i la ciutadania. Aquesta 
ordenança serà una eina molt important per a la gestió dels animals de companyia. La nostra ciutat és 
un referent en tot el nostre territori pel que fa a refugis, centres d’acollida d’animals de companyia i els 
recursos que s’hi  (malgrat que encara s’han de fer molts passos i corregir molts defectes). En la 
mesura  que la resta de municipis, els consells comarcals i la Diputació de Lleida s’impliquin en aquest 
tema estarem en millors condicions per gestionar la tinença d’animals de companyia i evitar els 
abandonaments. 
Pel que fa  a la preocupació manifestada pels grups del PP i del PSC diu que a la ciutat de Barcelona, 
des que està en vigor un article similar al de la proposta d’ordenança, han actuat uns 40 circs que no 
fan servir animals salvatges en captivitat (explica i defensa el valors pedagògics i artístics d’aquests 
espectacles). Demana reflexió sobre els sentiments dels animals salvatges quan són forçats a actuar 
en les condicions dels circs tradicionals. Hi ha oferta de circs. Informa que aquesta prohibició serà 
recollida per la propera legislació sobre aquesta matèria. Demana als grups que tornin a considerar la 
seva oposició a aquest article i que examinin les situacions que s’estan produint  a Barcelona sobre 
aquesta qüestió. 
 
El Sr. Sàez diu que el seu grup considera que aquesta és una ordenança molt bona.  Pot ser 
millorable, com qualsevol norma. Només li troben un però: que arriba més tard del moment  que 
hauríem volgut. El motiu de la tardança és que la seva redacció ha passat per processos de debat i 
d’estudi de prioritats i objectius que han retardat l’acabament del text presentat. Això té com a element 
positiu que ha permès un bon resultat final que és allò que importa. Fins ara les normatives clàssiques 
relatives als animals concentraven el seu contingut a evitar les molèsties que ocasionaven aquests 
animals als ciutadans. Aquesta ordenança canvia radicalment el concepte. Es preocupa per les 
molèsties, però des del punt de vista de la responsabilitat del propietari dels animals respecte als 
propis animals. Posa el centre en el seu benestar. Creu que és una bona ordenança tal  com està 
redactada.  Amb relació  a la prohibició sobre els circs, com a responsable de les festes de la ciutat, 
creu que les festes no patiran cap sotrac irreparable perquè no hi hagi animals salvatges en aquests 
espectacles. D’espectacles de circ, se’n podrà veure ara i sempre a la nostra ciutat, i fins i tot amb 
animals de companyia (que no sofreixen ensinistraments violents). Esmenta també l’exemple del tipus 
d’ensinistrament dels dofins. És possible de veure animals salvatges  a la televisió i també en 
institucions que ho permetin en les degudes condicions d’higiene  i cura. Avança que el seu grup no 
serà partidari d’introduir cap modificació sobre la prohibició de l’ús d’animals salvatges als circs o 
espectacles al carrer.  
 
La Sra.  López diu al Sr. Sàez que no es pot pressuposar que els animals dels circs estan maltractats 
o en males condicions. No creu que allò que és rellevant sigui si es poden exhibir o no animals als 
circs. El que importa és que els animals (als circs o allà on sigui) estiguin ben tractats. L’ordenança 
permet exercir les potestats de regulació, de control, de fiscalització i de sanció. Per aquest motiu 
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creuen que és una ordenança excessivament restrictiva. Aquesta opinió és compartida  per moltes 
persones (esmenta com a exemple unes manifestacions del conseller de Cultura, Sr. Mascarell). Creu 
que en aquesta qüestió es pot fer molta demagògia i esmenta els espectacles de dofins dels zoos, les 
hípiques o les pràctiques culinàries que es fan amb animals vius. Cal ser realistes en aquesta qüestió.  
 
S’aprova la proposta amb 20 vots a favor dels grups del PSC, CiU, ERC-EV i ICV-EA i 4 abstencions 
del grup del PP.  
 
Punt número 44. Moció del grup municipal d’ICV-EA relativa a declarar el municipi de Lleida 
zona lliure de transgènics  
 
El Sr. Pané explica que els debats sobre els transgènics està iniciat des de fa anys i cada vegada és 
més intens, tot i que polèmic. Entenen que al final, les llavors modificades genèticament són llavors del 
dimoni, perquè estan en mans úniques d’algunes multinacionals que treballen únicament en la 
modificació genètica dels productes agraris. Els treballadors del camp han de recórrer necessàriament 
a la compra d’aquelles llavors que s’han fet dominants en tota una zona o una  regió agrària. També hi 
ha un altre problema: els agricultors que volen treballar l’agricultura ecològica no poden fer-ho perquè 
la contaminació els ho impedeix. Això s’esdevé  fins i tot en aquells que no volen fer agricultura 
ecològica. Totes les cultures agràries han tingut les  pròpies llavors que han abastit les seves  
poblacions. Es pot treballar en la millora d’aquestes llavors però els productes modificats genèticament 
acaben amb el patrimoni natural i tradicional dels diversos països. Davant d’aquestes grans amenaces, 
molts països d’Europa han declarat la seva agricultura lliure de transgènics. Per tant, no som cap punta 
de llança si declarem la ciutat de Lleida lliure de transgènics i  fem extensiva també la petició a tot 
Catalunya. Les distàncies entre cultius no són suficients per evitar la contaminació. No es neguen que 
hi hagi investigació, però  s’ha de fer en condicions.  
 
El Sr. Sàez anuncia que el seu grup votarà a favor d’aquesta moció si s’accepta una esmena que a 
continuació explicarà. Creu que més enllà dels debats (de vegades confusos) sobre els perills de la 
salut, hi ha un fet constatable: els transgènics aplicats a l’agricultura trenquen el principi bàsic de la 
permissivitat respecte a altres formes de cultius. És impossible que al voltant no hi hagi cap cultiu de la 
mateixa índole que no sigui transgènic. Només per aquest fet ja es mereix patir severes restriccions. 
Però, cal diferenciar el cultiu de la investigació. La investigació amb transgènics permet aplicar a altres 
cultius els coneixements que se’n deriven. No podem oblidar que a la ciutat de Lleida existeix una 
facultat com la d’Agrònoms que necessita investigar sobre això. La seva proposta és afegir als punts 
de la moció una altra frase afegida al final que digui “...tret d’aquelles destinades únicament a la 
recerca i sempre sota una estricta normativa de control i confinament que eviti la dispersió”.  Es veuria, 
després la redacció final en aquest sentit. Si el grup ponent està d’acord a acceptar l’esmenta, hi 
votaran a favor. 
 
La Sra. Arnalot anuncia el vot contrari del seu grup. 
 
La Sra. Alòs diu que quan va arribar aquesta moció els  va sorprendre perquè  contradiu fil per randa 
allò que el grup d’ICV (i el d’ERC) van dir al Parlament. Creu que cal ser coherents i seriosos en 
qüestions com aquesta, i més en el cas del Sr. Pané quan el seu partit forma part de l’actual Govern de 
la Generalitat. El Parlament de Catalunya va instar al Govern de la Generalitat la coexistència de les 
produccions transgèniques amb la resta de les produccions. Això anul·laria gran part dels arguments 
expressats pel Sr. Pané. Aquest acord es va aprovar per unanimitat i està signat per la Sra. Beth Font 
d’ICV. Es proposa, en aquesta moció, demanar a la Generalitat que s’aturi la legislació reguladora 
entre cultius transgènics i les altres formes de producció agrària; aquesta legislació ja està aturada 
perquè ha acabat la legislatura. Esmenta també una intervenció del parlamentari Carmel Mòdol 
demanant que es reguli ràpidament aquesta coexistència. Llegeix la intervenció de la diputada Beth 
Font agraint l’acord sobre la coexistència dels cultius transgènics. Ja s’està treballant per garantir 
aquesta coexistència de forma correcta i s’ha aprovat la figura de qualitat agroalimentària lliure de 
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transgènics. Demana que canviïn els punts de la moció per ser coherents amb la resolució aprovada 
per unanimitat al Parlament de Catalunya. Tot això amb independència de si l’Ajuntament pot no 
regular o impedir el cultiu d’un o altre tipus de llavor modificada. Es pot presentar alguna altra moció 
(no la d’avui) que sigui més seriosa i coherent . Anuncia el vot negatiu, no perquè estigui en contra 
d’aquest debat, sinó per la manca de rigor de la moció.  
 
El Sr. Alonso diu que no pot coincidir en la defensa d’aquesta moció. No perquè estigui a favor o en 
contra d’aquest procés, sinó perquè són al Govern de la Generalitat i cal ser rigorós i seriós i no es pot 
anar més endavant del que està avançant la investigació.  El Govern de la Generalitat està per  complir 
estrictament  les directives europees i  les transposicions estatal i autonòmiques sobre la matèria. La 
Comissió Europea no ha adoptat un posicionament definitiu. Coincideix amb la Sra. Alòs en el fet que 
hi ha una certa incoherència entre la moció que es presenta avui i els acords del Govern de la 
Generalitat. Esmenta que  l’acord per un govern catalanista i d’esquerres del 2003 plantejava la 
coexistència entre les produccions tradicionals ecològiques i les produccions de modificacions 
transgèniques. No es coneixen, avui, perjudicis en la campanya del 2005 al nostre país, ni s’ha 
determinat científicament l’existència de cap contaminació. A més, aquesta qüestió no és competència 
local: és un debat a escala europea. No es pot fer alarmisme entre la població amb un tema que 
encara s’està investigant (esmenta com a exemple la polèmica sobre les antenes de telefonia mòbil). 
Diu també que el mes de maig passat el Sr. Joan Boada (d’ICV) va presentar al DARP una proposta 
de Decret regulador on es plantejava regular la coexistència dels productes transgènics i la producció 
convencional i ecològica; aquesta proposta va ser traslladada al Consell Executiu (explica el contingut 
del projecte). Per mantenir una coherència política, demana al grup d’ICV que retiri la moció per 
coherència amb l’actuació del Govern de la Generalitat, en espera de la pertinent directiva europea. 
Tampoc estan d’acord amb la transacció d’ERC-EV, ja que només pretén suavitzar la moció sense 
variar-ne el  contingut. Si la moció no es retira, el grup del PSC hi votarà en contra.  
 
El Sr. Pané diu que són certes les declaracions de la diputada Sra. Font, però creu que també caldria 
veure quina va ser la intervenció del Sr. Joan Herrera al Congrés dels Diputats o que ha dit el diputat 
Raül Romeva en  l’Eurocambra respecte als transgènics. El que passa és que al Parlament de 
Catalunya hi ha la mateixa composició de grups que a l’Ajuntament i es produeix el mateix debat que hi 
ha aquí. Per aquest motiu, la humanitat avança a passos i imaginant que es poden fer passos nous. Si 
volem fer possible que aquells agricultors que ho volen puguin cultivar des del punt de vista ecològic 
les seves llavors, si volem avançar en la millora de les llavors mediterrànies de tota la vida,  si no 
volem la invasió dels transgènics... necessàriament haurem de fer (com a mínim) els decrets de 
coexistència, i garantir que aquesta coexistència no és invasió. S’ha fet allò que es podia fer i allò que 
calia fer en les diverses seus parlamentàries. En el seu ideari i programa no hi veuran altra cosa que la 
declaració de territori lliure de transgènics allà on sigui. Si la composició política fa que no es pugui 
avançar en el fet que no hi hagi transgènics, com a mínim cal assegurar que la coexistència sigui 
possible.  Pel que fa a l’esmena del grup d’ERC-EV és acceptada, ja que completa molt i molt el 
resultat de la pròpia moció.  
 
El Sr. Sàez també  fa referència  al joc parlamentari de majories i minories. Però creu que cal analitzar 
els discursos parlamentaris íntegrament. Primer calia garantir espais per al cultiu ecològic i garantir la 
possibilitat de tria. El temps està demostrant que aquesta alternativa no funciona, perquè la 
contaminació es produeix en molts cultius ecològics o tradicionals. El nostre país és capdavanter  en 
invasió de transgènics i en transgènics que s’estan utilitzant. Esmenta un document de la Comissió 
Sectorial de Medi Ambient i Energia del seu partit que constata el fracàs de la coexistència. Ser 
coherent no vol dir no reconèixer fins i tot les coses que no han funcionat bé. Explica que en el 
document abans esmentat es proposa la retirada del decret en tràmit, que es declari la nació lliure de 
transgènics i que es creï la comissió catalana de biosegurerat per fer un seguiment acurat de la 
recerca que es vagi duent a terme. Defensa els principis generals de la política del seu partit per  
defensar aquest punt i el procés democràtic que permet que a l’Ajuntament es pugui pronunciar dient 
allò que consideri més adequat. També reitera la importància de l’esmena del seu grup, ja que 
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considera que sense ella la moció hauria quedat coixa en el seu contingut.  
 
La Sra. Alòs diu que únicament demanen seriositat, rigor i coherència. Reitera les paraules dels 
diputats d’ICV i d’ERC. El seu grup vol ser coherent i per aquest motiu reitera la sèrie d’arguments 
abans expressats.  
 
El Sr. Alonso diu que la informació que té (provinent del DARP) és que durant la temporada del 2005 
no es va constatar cap tipus de contaminació. Demanen coherència en qüestions de política general. 
Entendria que en un tema local els grups municipals tinguéssim la nostra independència i votéssim 
segons el nostre criteri. Però en aquest cas estem parlant d’un tema que afecta  tota la Unió Europea. 
Reitera l’explicació de la proposta de decret del Sr. Boada. Els decrets estan paralitzats per un principi 
de prudència. Reitera la idea d’actuació coherent a les diverses institucions.  
 
La moció és rebutjada amb 5 vots a favor dels grups d’ERC-EV i ICV-EA i 19 vots en contra dels grups 
del PSC, CiU i PP.  
 
Precs i preguntes 
 

1. La Sra. Tarruella formula un prec. Diu que hauria volgut arribar al Ple de la Paeria sense haver-
lo de plantejar. És un tema molt sensible sobre el qual es va interessar en la Comissió de 
Participació. Avui tenim una criatura que té plaça en una escola bressol  municipal i que ha de 
romandre a casa, perquè aquesta nena té una dependència física important i necessita un suport. 
Com que necessita un cuidador a l’escola i no el té perquè s’està discutint qui s’ha de fer càrrec 
del cost d’aquesta persona, ara la nena és a casa i no pot gaudir del servei de l’escola, simplement 
 perquè no es fan càrrec d’aquest cost, que no són molts diners.  
Fa pocs dies, també, es van assabentar d’una alta criatura que no pot anar a l’escola per manca 
de disponibilitat dels pares per poder fer quatre viatges diaris. Aquest fet ve motivat perquè no té 
un suport de menjador i no pot quedar-se al migdia. Això fa que no vagi alguns dies al centre 
perquè no hi ha una persona que pugui fer de cuidadora.  
 
El prec que formula és que deixem en segon terme la discussió de qui s’ha de fer càrrec d’aquests 
pagaments i primer aconseguim que aquestes criatures demà estiguin a l’escola.  
El Sr. alcalde diu que el tema està resolt. En molts casos s’han donat mostres de prioritzar la 
resolució dels problemes socials i després buscar les fórmules de finançament de la resolució 
d’aquest problema. Quan hi ha hagut una desgràcia sempre s’ha actuat així. S’ha comentat aquest 
cas amb les regidories d’Educació i de Serveis Personals i s’ha negociat amb el Departament 
d’Ensenyament i Benestar i Família per resoldre el problema. Espera que en pocs dies aquesta 
criatura tindrà la seva situació resolta.  
La Sra. Tarruella demana que es comuniqui aquest fet als pares i que sàpiguen que demà ja 
poden portar la criatura de l’escola. També demana que es resolgui el problema de la nena 
afectada per la manca de cuidadora al menjador. 
El Sr. alcalde diu que ha parlat amb Educació i Benestar i Família de la Generalitat i amb Serveis 
Personals de l’Ajuntament i queda resolt el tema econòmic. Es parlarà amb la família per explicar-
los la solució.  
 
2. La Sra. Alòs formula una pregunta. Explica que a l’inici del curs escolar la Paeria va distribuir en 
els centres públics i concertats unes agendes escolars (en mostra una). En la segona pàgina 
figura la llegenda d’agenda escolar. Alguns pares els  han fet arribar la seva indignació per la 
promoció que segons ells feia el paer en cap de la seva imatge. El grup municipal de CiU va 
exposar aquest tema al Consell Escolar. El mateix president, el Sr. Camats, va mostrar la seva 
sorpresa i va afirmar que ell no sabia res de l’agenda i que no l’havia vist abans. El grup de CiU ho 
va tornar a preguntar a la Comissió d’Educació i la resposta per part del Sr. Pané va ser qüestionar 
que aquesta fos una agenda escolar, cosa que els va tornar a sorprendre. Davant d’aquesta 
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qüestió tenen  dubtes per la qual cosa formula les següents preguntes.  
Es tracta veritablement d’una agenda escolar, tal  com resa el segon full de la mateixa? S’ha 
repartit a tots els centres de Lleida i en quins cursos? (saben que s’han repartit a centres de 
formació professional on els alumnes, quan acabin els estudis, estaran en edat de votar). Tenia 
coneixement la Regidoria d’Educació de la publicació i difusió en centres escolars d’aquesta 
agenda? Si no en tenia coneixement, com és que està editada, publicada i repartida una agenda 
escolar sense demanar el parer de la Regidoria d’Educació ? Donat que això està fet amb fons 
públics, demanen l’import total del cost del disseny, l’execució i el repartiment d’aquestes agendes. 
Volen veure la factura corresponent i a quina empresa s’ha encarregat.  
 
El Sr. alcalde fa una referència a l’objectiu de les preguntes de sembrar zitzània entre els 
membres del Govern, fent una cita evangèlica. Diu que aquesta és l’agenda jove que va preparar 
la Regidoria de Joventut i suposa que ningú qüestiona la capacitat i l’obligació que té l’alcalde 
d’una ciutat d’adreçar-se als joves quan ho consideri oportú. Aquesta capacitat no és només un 
dret sinó un deure. S’ha repartit als nois i noies de batxillerat de la ciutat de Lleida. L’import dels 
costos li proporcionarà la Regidoria d’Economia. En l’agenda consta el logotip de l’editorial que l’ha 
confeccionada; és una agenda ja existent que fa  una coneguda editorial de Barcelona i  que la 
personalitza per a la institució que la  demana. A l’acte en el qual va ser presentada formalment als 
centres d’ensenyament, es va convidar el regidor Sr. Camats, que  per raons d’agenda no hi va 
poder assistir. Se sent orgullós d’aquesta feina feta des de la Regidoria de Joventut de 
l’Ajuntament, que dóna una eina senzilla i barata com és aquesta agenda als joves de Lleida.  
 
El Sr. Pané recorda que fa uns minuts el Sr. Gavín l’acusava de tergiversar les coses a través de 
les seves paraules i tergiversava els conceptes. Diu a la Sra. Alós que en la Comissió se li van dir 
dues coses: primer, que era una agenda escolar jove i que per tant no pertanyia a l’àmbit de la 
Comissió d’Educació, sinó a l’àmbit d’una altra comissió. Segon, diu que ell no li va dir 
personalment que no fos una agenda escolar, perquè no l’havia vist. Li va dir que no tenia 
continguts pedagògics ni didàctics i que corresponia a l’àmbit de l’IME posar en les seves 
publicacions i programes continguts didàctics i pedagògics. Va dir que probablement era un 
calendari perquè els joves poguessin anotar-se les tasques i feines que tenen i que això no té res 
a veure amb la pedagogia. Queda clar que va interpretar perfectament que una agenda escolar és 
una agenda escolar i que una agenda d’aquest tipus no necessàriament ha de portar continguts 
pedagògics.  
 
La Sra. Alòs també fa una referència general a l’ús i a l’abús, en resposta a la primera cita 
evangèlica del Sr. alcalde. Diu al Sr. Pané que li torna a faltar informació, i això és molt 
preocupant. Li han dit que a les escoles públiques s’ha repartit aquesta agenda a tots els nens, per 
tant una certa responsabilitat també ha de tenir sobre aquesta qüestió. Si la publicació s’ha repartit 
a tots els centres escolars, de totes les  edats, no és una agenda escolar juvenil. Si es reparteix als 
nens de 9 i 10 anys no serà juvenil, no es poden contradir tant les coses.  
 
El Sr. alcalde diu que l’expressió de l’ús i abús no li consta com a cita evangèlica. L’Ajuntament de 
Lleida ha volgut fer  aquests serveis als nois i noies que estan en la banda d’edats de primer i 
segon de batxillerat. És una bona eina des d’aquest punt de vista. L’alcalde i els regidors de 
l’Ajuntament de Lleida ens adreçarem als ciutadans de Lleida, joves i grans, perquè també és la 
nostra obligació.   

 
 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
El secretari 

Vist i plau 
L´alcalde 


